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1.  Uvod  –  temeljni podaci Društva 
 

 

 

1.1. Naziv i temeljni kapital 

 

 
Društvo je upisano kod Trgovaĉkog suda u Dubrovniku pod tvrtkom društva 

Komunalno trgovaĉko društvo “Hober” društvo sa ograniĉenom odgovornošću, sa 

sjedištem u Korĉuli, Hrvatske bratske zajednice 69/II. 

 

Skraćena tvrtka glasi: KTD “Hober” d.o.o. 

 

Temeljni kapital društva iznosi 3.229.500,00 kn. 

 

 

 

1.2. Vlasnička i upravljačka struktura 

 
 

Temeljni kapital iz prethodne toĉke u cijelosti je u vlasništvu Grada Korĉule, koji 

je ujedno u cijelosti vlasnik poslovnih udjela u Društvu. 

 

Skupštinu društva ĉini Gradonaĉelnik Grada Korĉule. 

 

Nadzorni odbor se sastoji od pet ĉlanova. Ĉlanove nadzornog odbora bira 

Skupština društva. Ĉlanovi meĊu sobom biraju predsjednika i zamjenika. 

 

Uprava društva sastoji se od jedne osobe – direktora. Direktora Društva imenuje 

Skupština Društva. 

 

 

 

1.3. Predmet poslovanja Društva 

 

 
40.20  – opskrba plinom, 

         60.21.2  - prijevoz putnika u javnom prometu, 

         61.10.3  - taksi prijevoz na vodi, 

                   *  - odrţavanje javne rasvjete 

        *  - odrţavanje ĉistoće 

        *  - odlaganje komunalnog otpada 

        *  - odrţavanje javnih površina 

        *  - odrţavanje nerazvrstanih cesta 
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        *  - trţnica na malo 

        *  - odrţavanje groblja, te obavljanje pogrebnih poslova 

        *  - obavljanje dimnjaĉarskih poslova 

        *  - odrţavanje i iskorištavanje luke, luĉice i pristaništa 

        *  - odvodnja i proĉišćavanje otpadnih voda 

        *  - privez i odvez brodova, jahti, ribarskih, športskih i drugih brodica i 

plutajućih objekata 

        *  - ukrcaj i iskrcaj putnika 

        *  - ostale gospodarske djelatnosti koje su s ovima u neposrednoj 

ekonomskoj,  prometnoj ili tehnološkoj svezi 

        *  - usluga parkiranja 

 

 

1.4. Organizacijska struktura Društva 
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Na gornjoj blok shemi prikazana je organizacijska struktura Društva. Prikazanu 

shemu, tj. raspored treba uzeti sa rezervom. Većina radnika društva ne radi samo u jednoj 

djelatnosti tako da je strogu podjelu vrlo teško napraviti. Na primjer, radnici iz djelatnosti 

odvoza otpada i odvodnje rade i poslove pranja ulica, a ĉesto i pogrebne usluge, koje  

najĉešće radi radnik zaposlen na radnom mjestu mehaniĉara, a koji u pravilu radi na 

poslovima odrţavanja javne rasvjete. Radnici na odrţavanju javne rasvjete su npr. vršili 

uklanjanje starih i postavljanje novih klupa i ureĊenje starih, te postavljanje novih koševa  

i sl. Poslove odvodnje obavljaju dva radnika koji se nadopunjuju sa radnicima iz odvoza 

otpada i obratno, a jedan od njih obavlja i veće poslove obrezivanja i rušenja stabala (što 

spada u djelatnost odrţavanja zelenih površina). Radnici na luĉkim poslovima odrţavaju i 

kontroliraju trţnicu i ribarnicu (pa su zato u blok shemi ove djelatnosti stavljene pod 

djelatnost luke), dok je upravljanje direktno pod upravom odnosno pravnom sluţbom, 

kao i javni wc. U zimskom periodu luĉki radnici pokrivaju: jednu smjenu na parkingu, 

odrţavanje javne rasvjete, javnih površ. i sl. Na ovaj naĉin u zimskom periodu je na 

poslovima parkinga zaposlen jedan radnik manje, nego što bi to bilo kada bi ove 

djelatnosti promatrali odvojeno. Radnici zaduţeni za odrţavanje reda na parkingu ispred 

«Liburne» u sezoni dodatno obavljaju poslove luĉkih radnika, a u ostalim mjesecima po 

potrebi u drugim djelatnostima. 

 

Ovakvih primjera bi se moglo još dosta nabrojiti i oni samo pokazuju naĉin 

iskorištenja radnika u Društvu odnosno njihovo prerasporeĊivanje iz jedne djelatnosti u 

drugu, iako u njoj nisu formalno zaposleni. 

 

Poslovanje na ovakav naĉin je nuţno zbog racionalnosti poslovanja. 

Zapošljavanje zasebnih radnika za svaku djelatnost, sigurno bi povećalo efikasnost u 

obavljanju poslova i smanjilo poneke prituţbe, ali bi i sasvim sigurno znaĉajno poskupilo 

cijenu rada odnosno poslovanja Društva. Ova ĉinjenica naţalost ĉesto se zaboravlja i ne 

uzima u obzir. 
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1.5. Broj zaposlenika 
 

 

 

Godina 
ukupni broj 
zaposlenih 

na odredređeno 
vrijeme 

na neodređeno 
vrijeme 

2005 29 6 23 

2006 29 6 23 

2007 31 7 24 

2008 31 8 23 

2009 29 1 28 

2010 31 2 29 

 

 

 
 

Apsolutno gledajući ukupni broj zaposlenika u Društvu je gotovo nepromjenjen 

tokom nekoliko posljednjih godina. Kada bi izostavili nove djelatnosti, Društvo u odnosu 

na prije pet godina ima ĉetiri zaposlenika manje, jer su novozaposleni radnici na novim 

radnim mjestima u djelatnostima kojih prije nije bilo, odnosno, funkcionirale su na 

drugaĉiji naĉin (parking, javni wc, ĉišćenje okolnih mjesta).  

 

U 2010. g. zaposleno je dvoje novih radnika za rad na parkiralištu. To je 

posljedica proširenja ove djelatnosti na novo parkiralište ispred bivšeg restorana Liburna.  

 

Danas bi Društvo, da bi moglo normalno funkcionirati, tj. normalno ispunjavati 

svoje sadašnje obaveze i razmišljati o unaprijeĊivanju istih moralo zaposliti dodatne 

radnike i to: jednog elektriĉara, jednog inţenjera elektrotehnike, dva do tri pometaĉa, 

jednog vrtlara, jednog radnika za rad u javnom toaletu, dva radnika za rad na utovaru 

otpada, jednog radnika na parkingu, dva sezonska radnika za rad na parkingu, pet 

sezonskih radnika za obavljanje luĉkih usluga, te odreĊeni broj sezonskih radnika za 

ĉišćenje plaţa (ovisno o broju plaţa koje bi se ĉistile). Ukupno to iznosi deset radnika na 

neodreĊeno i minimalno sedam sezonskih radnika. 
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Moţe se zakljuĉiti da, relativno, broj zaposlenika Društva nikada nije bio manji, a 

obim poslova nikada veći (i stalno se povećava) te da će u budućnosti broj zaposlenika 

zasigurno morati rasti.     

 

 

 

 

1.6. Obrazovna struktura zaposlenih 

 

 

Stručna sprema br.rad. struktura % 

VSS 3 9,68 

VŠS 2 6,45 

SSS 6 19,35 

VKV 3 9,68 

KV 6 19,35 

NKV 11 35,48 

UKUPNO: 31 100,00 
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 Vidi se da je najveći broj radnika je bez ikakve struĉne spreme, što je s obzirom 

na djelatnosti i oĉekivano. Polovica njih nema završenu ni osnovnu školu, dok jedan 

radnik koji radi na poslovima pometaĉa ima VŠS (pa znaĉajno poboljšava prosjek). 

 

 Realno je oĉekivati da će se u budućnosti zbog dolaska novih tehnologija, ali i 

razvoja Društva, obrazovna struktura mijenjati u korist viših obrazovnih stupnjeva. 

 

 

1.7. Starosna struktura zaposlenih 

 

Godine života br.rad. struktura % 

do 29  3 9,68 

30 do 39 3 9,68 

40 do 49 6 19,35 

50 do 59 17 54,84 

60 i više 2 6,45 

UKUPNO: 31 100,00 

 

 

 

 

 
 

 
 Iz gore prikazanog vidimo da starosna struktura zaposlenih nije baš najpovoljnija, 

tj. da većina radnika ( više od 61 % ) ima preko 50 godina ţivota, te da njihove radne 

sposobnosti i uĉinkovitost više sasvim sigurno nisu na vrhuncu i za oĉekivati je da će 

svakim danom biti sve manje uz povećanje vjerovatnosti od oboljevanja. 
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 Prosjeĉna starost svih zaposlenih je 48,65 godina, pa se moţe reći da Društvo po 

ovom kriteriju spada u staro. Stanje je još lošije ako promatramo pojedine «pogonske» 

djelove Društva, tj. radnike koji obavljaju fiziĉke poslove. Tako je prosjek godina 

pometaĉa 53,14 (ako izuzmemo jednog koji «kvari» prosjek onda je 56 godina), a radnika 

na utovaru smeća 56,50 godina. 

 

 Iz navedenog je jasno da će pored podizanja obrazovne strukture još vaţnije biti 

smanjenje dobne strukture, tj. pomlaĊivanje Društva. 
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2. Misija, vizija, i ciljevi Društva 

 

 
2.1. Misija 
 

 

Naša misija je u suradnji sa osnivaĉem, a u djelokrugu prenesenih ovlasti za 

obavljanje komunalnih djelatnosti, kontinuirano poboljšavati kvalitetu ţivljenja sadašnjih 

i budućih generacija našeg Grada. Stalnim i kvalitetnim odrţavanjem ĉistoće i 

gospodarenjem komunalnim otpadom na ekološki prihvatljiv naĉin, odrţavanjem javnih 

površina te obavljanjem ostalih potrebnih komunalnih djelatnosti u sredini u kojoj 

radimo, uz stalnu brigu o zadovoljstvu svojih radnika kao i svih korisnika naših usluga. 

Sve to ĉini okosnicu sadašnjeg i budućeg poslovnog upravljanja Društvom.  

 

 

2.2. Vizija  

 
 

Stalnim unapreĊivanjem vlastitih, te uvoĊenjem novih tehniĉko-tehnoloških 

dostignuća i iskustava, edukacijom radnika i korisnika usluga biti usmjeren na 

kontinuirano pruţanje izvrsne komunalne usluge zasnovano na principima zaštite okoliša. 

Naše buduće djelovanje mora poĉivati na povećanju zadovoljstva svih korisnika naših 

usluga, unapreĊivanjem postupanja s komunalnim i neopasnim otpadom, odrţavanjem i 

izgradnjom odgovarajuće mreţe odvodnje otpadnih voda i njihovim proĉišćavanjem na 

podruĉju cijeloga Grada Korĉule, odrţavanjem i izgradnjom ekološke javne rasvjete, 

stalnim unapreĊivanjem odrţavanja, ureĊenja i ĉišćenja javnih i zelenih površina, 

parkova, ulica, cesta, naselja, trţnica i groblja, osiguranjem rada gradskih parkirališta, te 

kvalitetnim obavljanjem luĉkih usluga, poštujući pri tome naĉela ekonomiĉnosti, 

racionalnosti i svrsishodnosti a s temeljnim ciljem da prostor u kojemu djelujemo, u 

segmentu komunalnih djelatnosti, uĉinimo ugodnijim i poţeljnijim za ţivot svih 

korisnika naših usluga. 

 

Isto tako, osuvremenjivanjem komunikacije sa svim zainteresiranim stranama, a 

prije svega s korisnicima usluga, graditi bliski odnos pokušavajući utjecati na njih da i 

oni povećaju svoju brigu o okolišu. 

 

Kroz ovakav naĉin rada KTD Hober d.o.o., biti će ugledna i poštovana tvrtka na 

ponos i korist svih graĊana Grada Korĉule. 
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3. Osvrt na poslovanje u protekloj godini i 

predviĊanja za 2011. godinu 
 

 

 

3.1. Kratki prikaz poslovanja u protekloj godini 

 

 
Unatoĉ financijskoj krizi, te sveprisutnoj nelikvidnosti koja je ozbiljno ometala 

normalno poslovanje u 2010. godini, uspjeli smo zadrţati financijsku stabilnost Društva 

postignutu u prethodnim godinama, što je i bilo postavljeno kao primarni cilj poslovanja 

u 2010.g.. Unatoĉ znaĉajnom smanjenju prihoda od Grada Korĉule, te od luĉkih usluga 

(Jadrolinije), ukupni prihodi Društva su povećani. Povećani su i ukupni rashodi, 

prvenstveno zbog znaĉajnog povećanja amortizacije (što je bilo i za oĉekivati nakon 

znaĉajne nabave dugotrajne imovine u 2009. g.). Kada bi izuzeli amortizaciju, skoro svi 

ostali rashodi, na koje se moglo uticati, su smanjeni. Navedeno je u skladu sa odlukama 

Skupštine, Nadzornog odbora i Uprave, jer cilj Društva nije stvaranje dobiti već ulaganje 

u unaprijeĊenje poslovanja i odrţavanje postojećeg, odnosno podizanje nivoa usluge. 
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U 2010. g. nisu vršene veće nabave, već se sva paţnja, kao što je gore već 

navedeno, posvetila odrţavanju stabilnosti poslovanja u kriznom okruţenju.  

 

U cilju ostvarivanja navedenog pokrenut je zahtjevan i opširan posao aţuriranja 

popisa korisnika.  

 

Najobimniji posao bio je vezan uz aktualizaciju popisa domaćinstava, za koje su 

postojale naznake da su netoĉni, kako u pogledu toga da znaĉajan broj korisnika usluga 

nije evidentiran, tako i u pogledu toĉnosti podataka onih koji jesu. Na koncu se ova 

pretpostavka pokazala kao više nego toĉna. Naime, iako su graĊani duţni prijaviti sve 

promjene koje utiĉu na obraĉun za naplatu usluga Društva, naroĉito ako su stekli neku 

nekretninu koju prije nisu imali, oni to naţalost nisu radili. Ovaj posao nije završen do 

kraja godine i nastavljen je i u 2011. g. pa se nemoţe toĉno reći koliki će biti konaĉni 

financijski uĉinci. PronaĊeno više od 550 novih korisnika, a za znaĉajni dio su uoĉeni i 

ispravljeni nedostaci u evidenciji (naravno u korist Društva).  Rezultat cijelog ovog posla 

je znaĉajni porast prihoda od domaćinstava za 22%. 

 

Isto tako, nakon što smo prethodnih godina ispravili neke nedostatke pri naplati 

odvoza otpada za pravne osobe (npr. naplata po ukupno zauzetoj površini, a ne smo po 

zatvorenom dijelu) u 2010. g. ispravljena je još jedna. Naime, trgovine koje prodaju robu 

na štandovima, godinama nisu plaćale nikakvu naknadu za odvoz otpada iako je ne 

dvojbeno da istog odlaţu. I ova «nepravda» je ispravljena i ovakve trgovine su uvedene u 

sustav naplate odvoza otpada. 

 

Povećanjem ovih prihoda, te prihoda uslijed obraĉuna zateznih kamata na 

neplaćene raĉune i povećanjem prihoda od parkinga uspjeli smo pokriti znaĉajni pad 

prihoda od Grada Korĉule i luĉkih usluga, te ĉak i povećati ukupne prihode Društva, pa 

su oni najveći do sada. 

 

Ovdje je bitno naglasiti da je do pada prihoda od luĉkih usluga došlo prvenstveno 

zbog ukidanja većine brodskih linija Jadrolinije koje su ticale luku Korĉula prethodnih 

godina, na što Društvo naţalost nije moglo uticati. Ovi prihodi u prijašnjim godinama 

predstavljali su jedan od najznaĉajnijih prihoda Društva. Ovaj veliki problem za buduće 

poslovanje Društva detaljnije će biti razraĊen u nastavku. 

 

Veliki problem u poslovanju predstavljala je sve veća nelikvidnost, odnosno 

masovna pojava neplaćanja raĉuna i to prvenstveno od strane najvećih poduzeća 

(Hotelsko turistiĉko poduzeće Korĉula, Jadrolinija, Mediteranska plovidba), iako puno 

bolja situacija nije ni sa ostalima. U cilju riješavanja ovog problema Društvo je krajem 

godine, a naroĉito u 2011. g. poĉelo sa «masovnim» primjenjivanjem prisilne naplate, tj. 

pokretanjem znaĉajnog broja ovršnih postupaka. 

 

Naznaĉajnija promjena u poslovanju Društva u 2010. g. je preuzimanje  

upravljanja nad parkiralištem ispred restorana Liburna. Iako je Društvo već upravljalo sa 

dva parkirališta na rivama, preuzimanje ovog parkirališta znaĉilo je potpuno novu 

organizaciju naplate i kontrole. Preuzimanje ovog parkirališta znaĉilo je znaĉajno 
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povećanje prihoda u ovoj djelatnosti, ali i rashoda jer je trebalo uloţiti u novu opremu i 

zaposliti dodatne radnike. 

 

U 2010. g. donesen je novi Pravilnik o radu u skladu sa novim zakonskim 

normama. 

 

U suradnji sa Gradom pokrenuta je prvi put izrada Plana gospodarenja otpadom 

grada Korĉule. 

 

Sastavljen znatno obimniji i detaljniji Izvještaj o radu društva, te po prvi put 

raspravljan na Gradskom vijeću i obavljen na internet stranicama Grada (što je u 

Republici Hrvatskoj rijedak sluĉaj). 

 

Donesen je novi cijenik komunalnih usluga, kojim se promjenio naĉin obraĉuna 

odvoza smeća. Bitno je napomenuti da pri tome nije došlo do poskupljenja usluge, 

dapaĉe ukupni iznos se i umanjio. Istina, nekim domaćinstvima ĉiji korisnici povremeno 

borave na našem podruĉju iznos raĉuna se promjenio, ali iz razloga što je ukinut paušal, 

koji je za sve ovakve korisnike bio jednak i uveden obraĉun po istom principu kao i za 

domicilno stanovništvo, ali na bazi obraĉuna za šest mjeseci. Na ovaj naĉin sistem 

obraĉuna je za svih isti, samo ovisi o tome koliko tko boravi na našem podruĉju. Smatrali 

smo i smatramo da je ovaj naĉin mnogo pravedniji, kako prema povremenim korisnicima, 

tako još više i prema domicilnom stanovništvu sa stalnim boravkom u Gradu Korĉuli.  

 

Od osnivanja Društvo je upravljalo samo grobljem Sv. Luke u Korĉuli. Odlukama 

Poglavarstva Grada Korĉule dodjeljena su nam po prvi put na upravljanje groblja van 

grada i to u Ĉari i Ţrnovu, što predstavlja znaĉajnu promjenu u ovoj djelatnosti. U tom 

smislu izradili smo snimku postojećeg stanja groblja Sv. Vida u Ţrnovu, na temelju nje 

pristupili izradi popisa korisnika grobnica (jer isti do tada nije postojao), te u konaĉnici 

poĉeli sa naplatom grobne naknade i za ovo groblje. Rezultat ovog rada je porast prihoda 

po ovom osnovu od 22%. 

 

Intezivirani su sastanci vezano za konaĉno riješavanje problema odvoda i 

dispozicije otpadnih voda na podruĉju Grada Korĉule. Najprije su odrţani sastanci sa 

predstavnicima Hrvatskih voda, a zatim još vaţnije sa predstavnicima komunalnog 

poduzeća EVS iz njemaĉke pokrajine Sarrland. Smatramo da su ovi kontakti sa EVS-om 

naroĉito znaĉajni jer nude riješavanje ovog problema na najsuvremeniji i najprihvatljiviji 

naĉin. U okviru ove suradnje predstavnici EVS-a bili su nekoliko puta u Gradu Korĉuli, a 

organizirana je i posjeta pokrajini Sarrland i poduzeću EVS u okviru kojeg su prikazana 

rješenja u upotrebi koja bi jednostavnije i jeftinije riješila odvodnju otpadnih voda na 

podruĉju Grada Korĉule od onog koje nude Hrvatske vode u okviru Projekta Jadran. 

 

Pokrenuti su ozbiljni razgovori o konaĉnom riješenju velikog problema smještaja 

Društva u okviru kojih se pojavilo nekoliko riješenja.  
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 Organizirana je prezentacija podzemnih kontejnera za podruĉje juţne Dalmacije, 

kao prvi na ovom podruĉju,  ĉemu je prisustvovao znaĉajan broj gostiju, koji su pohvalili 

ovakvo riješenje i izrazili ţelju za primjenu u svojim sredinama.  

 

 Nabavljena je nova radna obuća i odjeća koja je izgledom primjerenija od 

dosadašnjih i napokon bi mogla postati standardna. Do sada je uglavnom svake godine 

bila razliĉita, pa su radnici, iako su je nosili, izgledali neuniformirani. 

 

 Ovdje su iznesene neke znaĉajnije promjene u poslovanju ili one koje su  

zajedniĉke za više djelatnosti odnosno sluţbi Društva. Precizniji opis biti će dan po 

pojedinim djelatnostima u nastavku. 

 

 

 

 

3.2. Prikaz poslovanja po pojedinim djelatnostima 
 

 

Do sada su iznesene najznaĉajnije promjene koje utiĉu na poslovanje cijelog  

Društva. U nastavku će se govoriti o svakoj djelatnosti Društva odvojeno. To ponekad 

moţe biti teško naroĉito što se radnika tiĉe, jer, kao što je već reĉeno, gotovo da nema 

radnika koji je zaposlen samo u jednoj djelatnosti. 

 

Djelatnost Društva je vrlo raznolika i široka, a djelatnosti Društva su slijedeće: 

 

1. luĉke usluge 

2. upravljanje sportskom luĉicom 

3. usluge parkinga 

4. upravljanje ribarnicom 

5. upravljanje trţnicom 

6. upravljanje sustavom javne odvodnje i praţnjenje septiĉkih jama 

7. prikupljanje, odvoz i odlaganje komunalnog otpada 

8. upravljanje grobljima i pogrebne usluge 

9. odrţavanje ĉistoće javnih površina 

10. odrţavanje javnih zelenih površina 

11. odrţavanje javne rasvjete, sveĉane rasvjete i prometne signalizacije 

12. odrţavanje javnog WC -a 
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Djelatnost pružanja lučkih usluga 

 

Luĉke usluge Društvo je obavljalo na temelju koncesijskog ugovora koji 

obuhvaća svih pet vrsta luĉkih usluga, te dva godišnja ugovora.  

 

Na ovim poslovima stalno je zaposleno dvoje privezivaĉa i voditelj, a u sezoni se 

broj znaĉajno poveća. Tako je proteklog ljeta na ovim poslovima bilo ukupno šest 

zaposlenih (tu se ne ubrajaju radnici na parkingu na obali). Kao pomoć pri obavljanju ove 

djelatnosti radnici koriste oko 70 prenosnih ograda, a od velike pomoći je i sustav 

automatskog upravljanja parkingom. Ljeti u danima velikih ukrcaja i iskrcaja, u špici 

sezone, ovaj se sustav u potpunosti stavlja u funkciju odrţavanja reda u luci a ne 

parkinga.  

 

Ova djelatnost Društvu ostavlja najveću dobit i u najvećoj mjeri pokriva ostale ne 

profitabilne djelatnosti. Stoga je potrebno još jednom napomenuti da svaka promjena u 

financijskom smislu u okviru ove djelatnosti za Društvo u cjelini ima vrlo znaĉajne 

posljedice, a naroĉito na djelatnosti koje bi se trebale financirati iz gradskog proraĉuna. 

  

Poĉetkom 2011.g., nakon pregovora sa Ţupanijskom luĉkom upravom Korĉula, 

dogovoreno je smanjenje naknade za koncesiju za 2011. i 2012.g. što će svakako olakšati 

poslovanje u tim godinama. Sa ŢLUK su potpisana oba godišnja ugovora za 2010.g. i to 

u iznosu od 150.000,00 kn  i povećano sa 72.000,00 kn na 96.000,00 kn, te isti za 2011. i 

2012.g. Aneksom ugovora o koncesiji, koncesija će se smanjiti za 30 % i to: za 2011. za 

150.000,00 kn (sa 500.000,00 na 350.000,00) i za 2012.g. 165.000,00 kn ( sa 550.000,00 

na 385.000,00). Koncesija za 2010. g. je ostala nepromjenjena u iznosu od 450.000,00 

kn. 

 

Naţalost, u 2010. godini došlo je do znaĉajnog pada prihoda, a u 2011. g. ovaj 

problem će još jaĉe doći do izraţaja. Naime, drţavni brodar „Jadrolinija“ d.d. je ukinula 

duţobalnu liniju u zimskom periodu tj. van turistiĉke sezone, pa je umjesto dvanaest 

mjeseci (kako je to oduvjek bilo), plovila samo u ĉetiri ljetna mjeseca od 01.06. do 01.10. 

U 2011.g. smanjenje će biti još veće jer se trajekt Marko Polo, koji je godinama odrţavao 

ovu liniju u ljetnim mjesecima, zamjenjuje trajektom Liburnija koji je mnogo manji, što 

će izravno i to vrlo negativno uticati na ukupne prihode Društva. TakoĊer, ukida se i 

sezonska linija koju je odrţavao trajekt Liburnija na relaciji Korĉula - Dubrovnik – Bari, 

a koja je imala ĉetiri uplovljavanja tjedno u luku Korĉula. Više ne plovi ni trajekt 

Mediteranske plovidbe. Posljedica navedenog bit će znatno smanjenje prihoda iz ove 

djelatnosti. Ako znamo da su prihodi ove djelatnosti izuzetno znaĉajni za ukupno 

poslovanje Društva, jer su oni u pravilu do sada osiguravali i «pokrivali» nekoliko drugih 

neprofitabilnih djelatnosti, onda je jasno da će se morati povećati prihodi prvenstvano tih 

i takvih djelatnosti. Istina, smanjenje obima posla obiĉno podrazumjeva smanjenu 

angaţiranost radnika, odnosno manji broj potrebnih radnika za obavljanje posla. 

Naţalost, broj radnika na luĉkim poslovima u sezoni mora ostati isti kao i do sada. To 

znaĉi da eventualna ušteda na broju radnika zbog pada obima posla nije moguća. Ipak, da 

bi što je više moguće iskoristili radnike, u vremenu kada na luĉkim poslovima nisu u 
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potpunosti iskorišteni, treba ih prerasporediti na poslove iz drugih djelatnosti, 

prvenstveno naplate i kontrole parkiranja, ali i ostale. 

 

Prihod od Jadrolinije 

 

godina prihod 

2006 1.000.812,00 

2007 908.633,00 

2008 1.007.052,00 

2009 1.014.131,00 

2010 757.682,00 

2011 *272.700,00 
 *Oĉekivani prihod u 2011.g. 

 

 

 
Grafiĉki prikaz kretanja prihoda od Jadrolinije d.d. kroz 6 godina 

 

Slijedeće godine ne planiramo znaĉajnije investicije u ovoj djelatnosti.  

 

Dugoroĉno treba razmišlati o nabavi plovila za preuzimanje otpada sa brodova i 

jahti. Isti bi se mogao koristiti za odrţavanje ĉistoće okolnih otoĉića «škoja», naravno, 

ako bi se prethodno sa Gradom postigao odgovarajući dogovor u tom pogledu.  

 

U budućnosti u ovoj djelatnosti, u operativnom smislu, većih promjena ne bi 

smjelo biti sve do trenutka otvaranja nove luke. 
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 Upravljanje Sportskom lučicom 

 

 

U okviru ove djelatnosti Društvo upravlja sportskom luĉicom i obalom sv. Nikole 

u Korĉuli. Ove poslove obavlja na temelju koncesije koju je dobilo od Ureda za 

pomorstvo u Dubrovaĉko-neretvanskoj ţupaniji.  

 

Luĉica se sastoji od dva dijela: numeriranih mjesta za privezivanje baraka i taxi 

veza. Korisnici vezova jednom godišnje sa Društvom potpisuju ugovore o korištenju veza 

i plaćaju naknadu ovisno o duţini barke. 

 

U luĉici se redovno odrţava ĉistoća, a ubuduće bi trebalo razmisliti o postavljanju 

jedinstvenog «korpo morta», kao i premještanju pojedinih baraka. Isto tako trebat će 

pooštriti kontrolu korištenja vezova. 

 

 U poslijednje vrijeme probleme su poĉeli raditi taxi brodovi, kako u pogledu 

plaćanja svojih obaveza, tako i u pogledu odrţavanja reda, tj. stvaranja nereda.  

 

 Naţalost red u ovoj luĉici ponekad je teško odrţati ako ne postoji adekvatna 

pomoć drţavnih sluţbi koje bi o tome trebale voditi raĉuna. 

 

 Na podruĉju obale sv. Nikole Društvo do sada nije znaĉajnije koristilo koncesiju, 

tj. nije vršilo nikakvu naplatu. Na ovom podruĉju nalazi se i dizalica ŠRD Kanjca, sa 

kojim Društvo nema nikakav odnos, što svakako treba riješiti. Jedina akcija koje je 

Društvo ovdje poduzelo bilo je uklanjanje baraka prije 5-6 godina.  

 

Obziram da je obala u vrlo lošem stanju, tj. na pojedinim podruĉima je potpuno 

urušena trebat će poduzet mjere za njezino saniranje. Kako odrţavanje luĉke podgradnje i 

nadgradnje nije obaveza koncesionara u ovaj posao će trebati ukljuĉiti više partnera, prije 

svega Ţupanijski ured za pomorstvo ĉija je to obaveza. Društvo bi moglo preuzeti 

obavezu saniranja obale, ali tek nakon dogovora sa davateljem koncesije i partnerima koji 

bi sufinancirali sanaciju. 

 

 

 

 

 Usluge parkinga 
 

Društvo upravlja trima parkiralištima. To su parkiralište na Obali Vinka Paletina 

(Istoĉnoj obali), parkiralište na obali dr. Franje TuĊmana (Zapadna obala) i parkiralište na 

Punti Jurana (ispred bivšeg restorana Liburna). Na svakom od ova tri parkirališta je 

drugaĉiji naĉin i reţim naplate. 

 

Do 2010.g. Društvo je upravljalo sa dva parkirališta zatvorenog tipa na Istoĉnoj i 

Zapadnoj obali u Gradu Korĉuli. Parkiralište na Zapadnoj obali je iskljuĉivo 

pretplatniĉkog tipa, a na Istoĉnoj obali mješovito. Društvo navedenim parkiralištima 
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upravlja preko 20 godina. Prijašnjih je godina regulacija na oba parkirališta vršena 

rastezanjem lanca na ulazu i to u pravilu samo sezonski. Danas imamo ugraĊen 

cijelogodišnji elektriĉni sustav naplate i kontrole parkinga. 

 

Od 2010. g. odlukom Gradskog vijeća grada Korĉule, Društvu je na upravljanje  

dodjeljeno parkiralište ispred bivšeg restorana Liburna. Sustav uporavljanja ovim 

parkiralištem razlikuje se od preostala dva i prvi put je primjenjen na podruĉju Grada 

Korĉule (i šire). Parkiralište je otvorenog tipa, a naplata parkiranja najprije se vršila ruĉno 

putem blokova. U drugoj polovici godine naplata se vršila jednim samostojećim 

parkirnim automatom. Kontrolu naplate vršili su redari na parkingu koji su pomoću 

specijalnog ruĉnog terminala izdavali dnevne parkirne karate onim vozilima koja nisu 

imala istaknutu plaćenu kartu na automatu. OdreĊeni problem u naplati predstavlja to što 

automat prima samo kovanice, to smo pokušali riješiti odgovarajućom nadogradnjom, 

meĊutim nakon razgovora sa sliĉnim poduzećima, pa i sa samim isporuĉiocem opreme od  

istog se odustalo zbog loših iskustava u praksi. Zapravo, da bi ovakav sustav naplate u 

potpunosti profunkcionirao trebalo bi imati minimalno 100 parkirnih mjesta pod ovakvim 

naĉinom naplate. Tada bi bilo isplativo uĉlaniti se u Hrvatsku parking udrugu ĉime bi 

dobili svu potrebnu logistiku za odrţavanje ovakvog naĉina naplate parkiranja. Isto tako 

za tu koliĉinu parking mjesta mogla bi se uvesti i mogućnost plaćanja mobitelom, tzv. m-

parking. Sve ovo je i propisano Odlukom Gradskog vijeća kojom je Društvu dodjeljeno 

ovo parkiralište, pa bi stoga bilo nuţno povećati broj mjesta za parkiranje sa ovakvom 

naplatom (npr. parkiralište poviše Gradskog vrtića i NPKL-a). Ovo bi trebalo napraviti 

što prije jer su sada veliki troškovi radne snage, a zbog ne ĉlanstva u Udruzi Društvo ne 

moţe dobiti sve potrebne podatke za normalno funkcioniranje, pa prihodi nisu onoliki 

koliki bi trebali biti. 

 

 Za potrebe odrţavanja reda na ovom parkiralištu zaposleno je dvoje novih 

radnika, koji, s obzirom da zbog naĉina naplate ne moraju stalno boraviti na parkingu, u 

ljetnom periodu rade i kao dodatni luĉki radnici, a u ostalom periodu po potrebi pomaţu u 

ostalim djelatnostima. 

 

 Radno vrijeme i cijene parkiranja iste su na parkingu ispred Liburne i na istoĉnoj 

obali. Cijena parkiranja je 10 kn na sat u periodu od 01.06. do 01.10., a u ostalom dijelu 

godine 5 kn/sat. Radno vrijeme parkinga je u ljetnom periodu je od 06.00 do 24.00 sata 

sedam dana u tjednu, a u zimskom od 06.00 do 18.30 sati radnim danom, subotom od 

06.00 do 12.00 sati, dok nedjeljom i praznikom parking na radi.  

 

Na istoĉnoj obali tijekom cijele godine omogućeno je besplatno parkiranje u 

trajanju do 15 min. Pored naplate po satu imamo i 9 pretplatnika po cijeni od 2.400,00 

kn/g i jednog od 800,00 kn/g. Jednu smjenu tokom godine odraĊuje stalno zaposleni 

radnik. U ljetnom periodu za rad koristimo uĉenike ili studente preko uĉeniĉkog ili 

student servisa. U zimskom periodu jednu smjenu odraĊuje radnik na parkingu, dok 

drugu smjenu pokrivamo preraspodjelom postojećih radnika. 
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Sustav automatskog upravljanja parkingom na Zapadnoj rivi je potpuno 

automatiziran i radi 24 sata dnevno tokom cijele godine. Sukladno odluci Grada pravo 

parkiranja na njemu imaju samo pretplatnici i to po kriterijima iz iste odluke.  

 

 Kao najbolji, tj. onaj koji donosi najviše zarade pokazao se onaj na Istoĉnoj obali. 

Na Zapadnoj obali parking je iskljuĉivo pretplatniĉki, pa on, iako je daleko najveći 

donosi puno manji prihod od ostala dva. 

 

Prihodi od ove djelatnosti su znaĉajno porasli uvoĊenjem novog sustava 

upravljanja parkingom, u posljednje ĉetiri godine porasli su za više od pet puta, pa je ova 

djelatnost, od one koja je jedva pokrivala svoje troškove, postala ona koja ostvaruje 

znaĉajan višak prihoda nad rashodima i omogućuje financiranje drugih djelatnosti. 

 

Ovdje je potrebno naglasiti da u sezoni, kada bi trebalo ostvariti najveće prihode, 

parking na istoĉnoj obali ĉesto radi smanjenim kapacitetom ili uopće ne radi, već se 

djelomiĉno ili u potpunosti stavlja u funkciju obavljanja luĉkih usluga. Jasno je da ovo 

znaĉajno utiĉe na iznos ukupnih prihoda.   

 

Na slijedećem dijagramu prikazano je kretanje prihoda od parkinga u posljednjih 

7 godina: 

0,00
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200.000,00

300.000,00

400.000,00
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UvoĊenje sustava automatskog upravljanja parkingom pruţilo je veće prihode 

Društvu, ali i red na rivama kakav ranije nikada nije bio. Omogućio je da Zapadna riva 

postane šetnica, vizuelno je ljepši i primjereniji od kadene, na minimum su svedene 

mogućnosti malverzacija. Omogućuje 24 satni rad bez obzira na vremenske prilike itd. 

Mišljenja smo da je uvoĊenje sustava automatskog upravljanja parkingom bio dobar 

potez, ĉija se primjena i reţim rada, pa i lokacija lako mogu mijenjati.  

 

 U slijedećoj godini planiramo nabaviti po jedan ureĊaj za besprekidno napajanje 

za parking na zapadnoj obali, koji bi sprijeĉio ispadanje iz rada za vrijeme i nakon 

nestanka elektriĉne energije, te sustav za beţiĉno praćenje i kontrolu rada parkinga. 
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 Za planiranje ove djelatnosti u budućnosti veliku vaţnost ima izgradnja velikog 

središnjeg parkirališta sa garaţom u «Potoku». Kada doĊe do realizacije Društvo će 

sasvim sigurno biti zainteresirano za preuzimanje upravljanja. Tada će sa Gradom trebati 

riješiti budući status parkirališta kojima Društvo sada upravlja, te naĉin i reţime 

korištenja i naplate ovih novih parkirališnih mjesta.  

 

Smatramo da bi ovu djelatnost trebalo proširiti na još neka parkirališta na 

podruĉju grada, uz prilagoĊavanje uvjeta rada svakom pojedinom potecijalnom 

parkiralištu ovisno o raznim kriterijima (blizina centra grada, veliĉina i vrsta parkinga, 

javne ustanove u blizini, ţeljeni reţim na parkingu itd.). 

 

 

 

 

Upravljanje ribarnicom 

 

 Ribarnicom upravljamo temeljem Odluke Grada Korĉule. Red u ribarnici odreĊen 

je Pravilnikom o redu na ribarnici. Korisnici mogu ribarnicu koristiti dnevno, mjeseĉno i 

godišnje. Ĉišćenje, pranje i dezinficiranje svakodnevno vrše radnici Društva, kao i 

otkljuĉavanje, zakljuĉavanje i podjelu vaga. Za ove poslove nemamo posebno zaposlene 

radnike, već to obavlja jedan od luĉkih radnika. 

 

 U ovoj godini stanje na trţnici je znaĉajno poboljšano, prije svega u smislu reda. 

Novi Pravilnik o redu na ribarnici, te inox pregrade izmeĊu pojedinih prodajnih mjesta 

koji su izraĊeni u prethodnoj godini, kao i nepopustljivost u provoĊenju odluka i naplati 

oĉito su donijeli pozitivne rezultate unatoĉ ţestokim protivljenjima na poĉetku. 

 

Za dodatno poboljšanje higijene potrebno je kupiti jedan visokotlaĉni peraĉ 

(miniwash). Isti bi se koristio i za pranje trţnice.  

 

Ovaj prostor apsolutno nije adekvatan za ribarnicu niti da ovakva ribarnica 

odgovara gradu kao što je Korĉula. Mnogi problemi u funkcioniranju proizlaze upravo iz 

neadekvatnosti prostora. Stoga predlaţemo proširenje na susjedni gradski prostor. 

Objedinjavanjem i ureĊenjem novonastalog prostora dobila bi se puno primjerenija 

ribarnica sa svim potrebnim sadrţajima, a u zimskom periodu moţda i zatvorena trţnica. 

 

Smatramo, a na temelju dobrih iskustava sa trţnicom, kako bi i ovdje trebalo  

provesti licitaciju za zakup prodajnih mjesta uz ograniĉenje max. broja mjesta koje 

pojedino poduzeće/obrt moţe zakupiti. 
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Upravljanje tržnicom 

 

 Naĉin rada na trţnici odreĊuje Odluka o redu na trţnici. Imamo 14 prodajnih 

mjesta koja se godišnje iznajmljuju. Pored kamenih stolova na raspolaganju su i 

prijenosne rešetke kao dodatak na stol za izlaganje robe. Za ovu djelatnost nema posebno 

zaposlenih radnika već se poslovi (naplata, podjela vaga, ĉišćenje, pranje i sl.) obavljaju 

preraspodjelom radnika iz drugih djelatnosti. 

 

U ovoj djelatnosti napravljeni su znaĉajni pomaci u proteklom periodu iako i dalje 

ima prituţbi na rad. Tako sada svi korisnici imaju iste jednobojne suncobrane, uvedeno je 

radno vrijeme trţnice i ono je od 06.00-14.00 sati, uvedeno je redovno ĉišćenje i pranje.  

 

Na temelju dobrih iskustava iz prethodne godine i u ovoj je godini provedena 

licitacija za zakup prodajnih mjesta. Svi zainteresirani mogli su, uz prethodno poloţenu 

jamĉevinu, dizanjem ruke odreĊivati cijenu pojedinog prodajnog mjesta, odnosno 

odluĉivati koji stol i po kojoj cijeni ţele kupiti. Na ovaj naĉin cijeli posao proveden je 

puno transparentnije nego ranije, jer više nije bilo mogućnosti pogodovanja bilo kome.  

 

Istina, kao što se i oĉekivalo, došlo je do pada prihoda u odnosu na prethodnu 

godinu i to iz dva razloga:  prvo, potencijalni zakupci su se (pouĉeni iskustvom iz 

prethodne godine kada su u meĊusobnom nadmetanju podizali cijene zakupa i za 

nakoliko puta) prethodno meĊusobno dogovoriti o podjeli stolova kako bi smanjili 

licitiranje tj. podizanje cijena na samoj licitaciji, te drugi razlog kao posljedica uvoĊenja 

reda u poslovanju prvenstveno uvoĊenja radnog vremena trţnice što ranije nije bio sluĉaj. 

 

 Ipak od ovakvog naĉina neće se odustati, jer je, kako je gore navedeno, znatno 

transparentniji od prethodnog.  

 

Prikaz prihoda od trţnice 
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Najĉešće primjedbe sugraĊana na rad trţnice su neisticanje cijena i visina cijena. 

U cilju sprijeĉavanja ovakvih propusta, Društvo je o svom trošku kupilo plastiĉne nosaĉe 

za cijene, te reversom iste podijelilo korisnicima. Svi korisnici bili su obavezni istaknuti 

naziv svog obrta ili firme. Naţalost, Društvo se potpuno krivo optuţuje kada se govori o 

visini cijena proizvoda koji se prodaju, jer mi na formiranje bilo ĉijih cijena nemamo, niti 

smijemo imati, ikakav utjecaj. Isto tako eventualno nepoštivanje istaknutih cijena od 

strane prodavaĉa nije u našoj nadleţnosti, već su za to nadleţne druge sluţbe. 

 

U slijedećoj godini namjeravamo kupiti jedan visokotlaĉni peraĉ (miniwash) koji 

će se koristiti i za pranje ribarnice. TakoĊer treba ispitati mogućnost postavljanja ograde 

na dijelu trţnice prema obiteljskim kućama.  

 

 

 

 

Upravljanje sustavom javne odvodnje i pražnjenje septičkih jama 

 

 Ovu djelatnost obavljamo na osnovu vodopravne dozvole ĉije je produljenje 

obavljeno 2008. godine. Poslove iz ove djelatnosti obavljaju isti radnici (ovisno o 

potrebi) kao i za djelatnost odvoza komunalnog otpada, a na raspolaganju im je novo 

specijalno vozilo „kanal-jet“, kupljeno 2009. godine. U okviru ove djelatnosti odrţavamo 

dva odvojena sustava javne odvodnje, oba na podruĉju Grada (GK Stari Grad i Sv. 

Antun), te vršimo praţnjenje septiĉkih jama na podruĉju cijelog grada Korĉule, pa i 

cijelog otoka Korĉule, a ponekad i šire. 

 

 
Novo vozilo za odrţavanje kanalizacije – kanal jet 
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 Pred ovom djelatnošću pored velikih investicija koje će trebati napraviti u 

budućnosti, a o ĉemu će biti pisano u nastavku, nalazi se i problem budućeg statusa 

odnosno organizacionog oblika. Naime, kako je reĉeno u uvodu, novi Zakon o vodama 

zabranjuje od 01.01.2013.g. da se odvodnjom mogu baviti prave osobe koje u svom 

djelokrugu imaju bilo kakvu drugu djelatnost osim eventualno vodoopskrbe. To znaĉi da 

Društvo od 01.01.2013.g. meĊu svojim djelatnostima više nesmije imati upravljanje 

sustavom javne odvodnje, odnosno da to upravljanje mora biti povjereno nekom drugom 

poduzeću. Na stranu što je to loše i nema nikakvog racionalnog obrazloţenja, u Zakonu 

tako piše i do eventualne promjene istog svi se toga moraju pridrţavati.  

 

 Za riješenje ovog problema postoje tri mogućnosti: 

 

1. Povjeravanje poslova upravljanja javnom odvodnjom NPKL-u. Prvo pitanje 

koje se postavlja je da li je NPKL zainteresiran za preuzimanje iste. Drugo je 

da bi se u tom sluĉaju Grad odrekao gradske kanalizacije, jer ona više nebi 

bila gradska, već bi njom upravljalo poduzeće u kojem Grad Korĉula ima 21 

% vlasništva. Moţda najveći problem ovakvog rješenja je slijedeći: što ako i 

druge jedinice lokalne samouprave naprave isto? Grad Korĉula je jedina 

jedinica lokalne samouprave na otoku Korĉuli koja ima (u jednom svom 

djelu) izgraĊen sustav javne odvodnje od korisnika do recipijenta. Ostali ili 

namaju ništa ili tek u okviru projekta Jadran grade svoje sustave. U tom 

sluĉaju velika vjerovatnost je da bi poduzeće koje to sve dobije u sadašnjem 

stanju na upravljanje prvenstveno htjelo završiti sustave ĉija je izgradnja 

zapoĉela ili je pred zapoĉinjanjem, spojiti na njih korisnike i pokrenuti ih, 

nego unaprijeĊivala i nadograĊivala već kako-tako izgraĊeni sustav u gradu 

Korĉuli. Isto tako to poduzeće preuzima i velike kreditne obaveze. Situacija je 

još sloţenija ako bi isti preuzeli upravljanje nad javnom odvodnjom i van 

otoka Korĉule. 

2. Da Grad Korĉula osnuje poduzeće koje bi upravljalo javnom odvodnjom. 

Grad tada zadrţava kontrolu nad gradskom kanalizacijom, ali se postavlja 

pitanje isplativosti i rentabilnosti poslovanja poduzeća, barem dok se ne 

izgradi veći sustav javne odvodnje. 

3. Da KTD Hober d.o.o. osnuje tvrtku kćer (npr. Hober-kanalizacija) u kojoj će 

uprava, zaposlenici, knjigovodstvo, prostori itd. biti isti tj. zajedniĉki. Grad 

zadrţava vlasništvo nad gradskom kanalizacijom. Formalno bi radnici bili 

zaposleni u oba poduzeća, a zajedniĉka uprava - direktor i voditelj osiguravala 

bi normalno funkcioniranje. U tom sluĉaju racionalnost bi bila sigurno veća, 

nova tvrtka bi na raspolaganju imala veći broj radnika, tehnike i ostalog nego 

što bi to sluţbeno imala, a istovremeno bi se racionalnije koristili radnici i 

oprema za obje tvrtke. Dakle, de fakto na isti naĉin kao što Društvo danas 

radi. U drugom koraku, koji moţe biti odmah ili vrlo brzo, u novu tvrtku kao 

manjinski vlasnik mogla bi ući neka druga tvrtka, kao što je primjerice 

njemaĉki EVS, koja bi za svoj udio uloţila svoje znanje i iskustvo, a moguće i 

odreĊena (ne mala) financijska sredstva. Postojeća mreţa kanalizacije i 

oprema koju bi Društvo unijelo u novu tvrtku osiguralo bi mu znaĉajni 
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temeljni kapital, koje bi onda strateški partner (EVS) morao dokapitalizirati da 

bi postao manjinski vlasnik. 

 

Sva tri opisana modela zadovoljavaju zakonsku obavezu, s tim što u trećem 

modelu Grad zadrţava vlasništvo nad gradskim sustavom javne odvodnje, a samo 

poslovanje se u stvari odvija kao i do sada što omogućava najekonomiĉnije poslovanje. 

Koji će od tri navedena modela u konaĉnici biti i prihvaćen ovisit će svakako o odluci 

Grada Korĉule. 

 

4. Da doĊe do izmjene Zakona o vodama na naĉin da se iz njega izbaci sporna 

odredba. 

 

 Ovo je djelatnost pred kojom su sigurno vrlo velika planiranja, ulaganja i radovi.  

 

Prvo i svakako najvaţnije, je konaĉno definiranje ţeljenog stupnja proĉišćavanja 

otpadnih voda, tj. odabir ţeljene tehnologije. Trenutno postoje dvije opcije. Prva je 

zapoĉeti sa realizacijom projekta Jadran. Ovaj projekt podrazumjeva realizaciju sustava 

sa ureĊajem za mehaniĉko proĉišćavanje otpadnih voda i podmorskim ispustom od cca. 

1000 m. Druga opcija je odabir izgradnje biološkog/ih proĉišćivaĉa. Ova druga opcija 

naţalost još uvjek nije prihvaćena od strane Hrvatskih voda, iako se prema nekim 

informacijama Republika Hrvatska u pretpristupnim pregovorima sa Evropskom unijom, 

u poglavlju Zaštita okoliša, obavezala do 2023.g. uvesti minimalno drugi stupanj 

proĉišćavanja otpadnih voda. U ovom pogledu već je odrţano nekoliko sastanaka sa 

njemaĉkom komunalnom tvrtkom EVS koja u podruĉju gospodarenja otpadnim vodama 

ima ogromno iskustvo. Na tim sastancima prisustvovali su i Ţupan Dubrovaĉko-

neretvanske ţupanije i predstavnici resornog Ministarstva na ĉelu s drţavnim tajnikom g. 

Muĉnjakom i dali nedvojbenu podršku da jedinice lokalne samouprave s podruĉja otoka 

Korĉule u suradnji sa poduzećem EVS budu pilot projekt suradnje i izgradnje sustava 

kanalizacije sa bio-proĉišćivaĉima. Prema tvrdnjama struĉnjaka iz EVS-a ne samo da bi 

primjenom bio-proĉistaĉa dobili konaĉno rješenje dispozicije otpadnih voda, nego su i 

troškovi izgradnje znatno manji, te ne manje vaţno i troškovi odrţavanja. TakoĊer 

primjena ove tehnologije omogućava izgradnju većeg broja manjih sustava, te znaĉajno 

olakšava izgradnju sustava za mjesta u unutrašnjosti otoka. Pri ovome ne treba zanemariti 

ĉinjenicu da bi izgraĊivali sustav sa najmodernijom tehnologijom za kojeg bi se 

vjerovatno puno lakše našla nepovratna sredstva Evropske unije, a ukoliko bi partner pri 

realizaciji bilo renomirano poduzeće kao što je EVS, pristup tim sredstvima bilo bi 

vjerovatno još znatno lakši. Zbog svega navedenog, Društvo treba zajedno sa Gradom 

Korĉulom napraviti maksimalne napore da do realizacije ovog i ovakvog projekta doĊe. 

Dugoroĉno gledano, zbog kasnije pomoći oko odrţavanja sustava, razmjene iskustava, 

obuke kadra i sl. bilo bi dobro sa EVS-om poći na formiranje zajedniĉkog poduzeća (za 

što su oni takoĊer zainteresirani), kao što je to gore objašnjeno. 

 

 Do sada navedeno odnosilo se na završetak, odnosno nadogradnju postojećeg 

sustava javne odvodnje. Svakako da istu tehnologiju i model treba primjeniti i na  

projektiranje i izvedbu proširenja postojećeg sustava (prije svih u uvali Luka ali i Sv. 

Anton i Ekonomija), te ĉitavog niza novih sustava javne odvodnje (Ţrnovska banja, 
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Medvinjak, Strećica, Raĉišće, Zavalatica, te sela u unutrašnjosti koja su se već spominjala 

u okviru pilot projekta). Odnosno izrada konceptnog rješenja za cijeli Grad Korĉulu. 

 

 S obzirom da o ureĊajima za biološko proĉišćavanje otpadnih voda, njihovom 

izgledu, cijeni i veliĉini u RH postoje još mnoge nepoznanice, pa i krive informacije, u 

nastavku je dano nekoliko primjera takvih ureĊaja koji su već u pogonu, a svojim 

kapacitetima i veliĉinama odgovarali bi potrebama Grada Korĉule. Potrebno je 

napomenuti da sa ovih ureĊaja nema nikakvih neugodnih mirisa, a neki od ovih ureĊaja 

instalirani su u neposrednoj blizini naselja. 

 

 Jedini problem vezan uz ovakve ureĊaje jeste gospodarenje muljem koji ostaje 

nakon proĉišćavanja. Jedna od zakonom predviĊenih mogućnosti je njegovo korištenje u 

poljoprivredi, ali u praksi to nije izvjesno. Stoga će u okviru eventualnog konceptnog 

riješavanja biti potrebno dati odgovor i na ovo vrlo znaĉajno pitanje. 

 

 

 
primjer bio-proĉistaĉa za 5.500 ekvivalentnih stanovnika 
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shematski prikaz bio-proĉistaĉa sa najvaţnijim djelovima za 5.500 ES 

 

 

 

 

 
primjer bio-proĉistaĉa sa tehnologijom sa biorotorima za 600 ES 
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shematski prikaz gornjeg bio-proĉistaĉa za 600 ES 

 

 

 

 

 

 
bio-proĉistaĉ za 550 ES kompletno smješten u «obiĉnoj» kući 
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shematski prikaz gornjeg proĉistaĉa 

 

 

 

Ukoliko do realizacije gore navedenog neće uskoro doći (što bi bilo velika šteta) 

biti će potrebno napraviti rekonstrukciju CS Zapad jer sada u nju kroz ispust ulazi more, a 

i pumpe dijelom pumpaju iz jedne u drugu, te rušenje postojećeg i izgradnja novog 

taloţnika u prostoru Inkobroda. Istovremeno u svakoj prilici treba raditi na odvajanju 

odvodnje oborinskih voda od odvodnje fekalija, jer ovakav mješoviti sustav kakvog u 

većini imamo sada izuzetno suţava promjer cijevi i dovodi do zaĉepljenja, puni sustav 

neraspadajućom materijom (zemljon, kamenjem, drvom, plastikom i sl.) i preopterećuje 

fekalne pumpe.  

 

Treba izvršiti ucrtavanje postojeće ukupne mreţe kanalizacije na geodetsku 

podlogu kako bi se konaĉno dobio prikaz postojećeg stanja i olakšalo buduće odrţavanje. 

Sada postoje ucrtani dijelovi glavnih kolektora na pausu, ali ih svakako treba prenijeti u 

digitalni oblik i nadopuniti sekundarnom i tercijalnom mreţom kao i oborinskom 

kanalizacijom gdje postoji. 

 

Potrebno je izvršiti nabavu jedne fekalne pumpe za CS istok. 

 

Kontinuirano treba raditi na širenju mreţa javne odvodnje, tj. na povećavanju 

broja prikljuĉaka na podruĉjima na kojima postoji primarna kolektorska mreţa. 

 

U narednom periodu trebat će razmotriti promjena naĉina naplate kanalizacije, sa 

obraĉuna po m2 površine, na obraĉun na osnovu potrošnje vode. 

 

 Realizacija navedenog ovisit će o financijskom poslovanju Društva, te o budućem 

statusu ove djelatnosti, ali još više i o dostupnosti namjenskih sredstva iz raznih izvora. 
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Prikupljanje, odvoz i odlaganje komunalnog otpada 

 

 Ovu djelatnost Hober obavlja na podruĉju ĉitavog Grada Korĉule. 

Pokrivenost kućanstava i privrede prikupljanjem je 100% što nas svrstava u rijetke 

primjere u Hrvatskoj. Prikupljanje se uglavnom vrši sa 175 kontejnera kapaciteta 1100 l, 

te u rastresitom stanju iz trgovina, hotela, javnih površina i sl. Odvoz se vrši za podruĉje 

MO Ĉara i Pupnat tri puta tjedno, a za ostala mjesta svakodnevno tokom cijele godine. U 

uţem dijelu grada odvoz je zimi jednom, u pred i postsezoni dvaput, a u sezoni triput pa 

ĉak i ĉetiri puta dnevno, što nas takoĊer svrstava u sam vrh po broju odvoza sa jednog 

mjesta sakupljanja. O visini troškova zbog ovakvog naĉina rada ne treba ni govoriti. Na 

ovim poslovima radi ukupno osam radnika i to: voditelj, tri vozaĉa, tri radnika za ukrcaj i 

iskrcaj otpadaka i jedan radnik na odrţavanju i popravku vozila. Isti radnici pokrivaju i 

djelatnost odrţavanja javne odvodnje i praţnjenja sept. jama, te djelatnost pogrebnih 

usluga, a posljednji i odrţavanje javne rasvijete, prometnih znakova i komunalne opreme 

(klupe, stupići, koševi i sl.). Društvo ima u vlasništvu tri specijalna vozila za odvoz 

otpada iz navedenih spremnika. Dva velika kapaciteta 13 m3 stara 4 i 6 godina, te jedno 

malo kapaciteta 5 m3 staro dvije godine. 

 

 Ovo je takoĊer djelatnost u kojoj nas u budućnosti oĉekuju znaĉajne promjene. 

Moţda ne financijski velike kao u djelatnosti javne odvodnje u smislu novih investicija, 

ali svakako financijski vrlo znaĉajne u smislu dugogodišnjih troškova odrţavanja 

odabranog sustava gospodarenja otpadom. Ova odredbe je zasada stavljena van snage jer 

ju je nemoguće ispuniti, meĊutim to vrijedi samo do puštanja u rad ŢCGO, kada će se sav 

otpad iz Ţupanije morati odlagati na taj jedan deponij. Prema nekim informacijama to bi 

se moglo dogoditi za cca. 5-6 godina, što je vrlo brzo. Vrlo brzo, jer će sa poĉetkom 

primjene ovog sustava doći do naglog poskupljenja odvoza smeća, pa sa pripremama 

treba poĉeti što prije. Ovdje se naroĉito misli na odvojeno prikupljanje otpada, jer je 

jasno da što manje otpada predamo na ŢCGO, odnosno što ga više odvojimo i 

«prodamo» oporabiteljima to će i ukupna cijena deponiranja biti manja. Prema nekim 

sadašnjim projekcijama cijena predaje tone otpada na PS koštat će oko 130 EUR/t. To 

znaĉi da će se za sadašnje koliĉine otpada, bez odvajanja, cijena zbrinjavanja otpada 

povećati za cca. 2.500.000 kn/god. Društvo u postupak odvojenog prikupljanja otpada 

mora poći bez obzira kada će novi sustav zaţiviti i to iz najmanje dva razloga: prvi, što je 

to danas pitanje civilizacije i kulture, a drugi što se radi o iznimno dugotrajnom procesu 

od uhodavanja do zadovoljavajućih rezultata. Moţemo navesti primjer Gratza, koji je po 

ovom pitanju u samom evropskom vrhu, ĉije komunalno poduzeće nakon 20 godina 

odvojenog sakupljanja uspijeva na ovaj naĉin razvrstati, tj. odvojeno prikupiti, oko 60 % 

komunalnog otpada. 

 

 Naţalost, prema Zakonu o otpadu sakupljanje i skladištenje otpada ĉija se 

vrijedna svojstva mogu iskoristititi te njegova oporaba smiju se raditi u samo za to 

predviĊenim objektima i ureĊajima. Stoga je vrlo vaţno u prostornim planovima 

predvidjeti lokacije za ovakve objekte, prije svega za reciklaţna dvorišta i deponije 

graĊevinskog materijala (što je zakonska obaveza jedinice lokalne samouprave). O 

odabiru lokacije za smještaj pogona već je prije pisano. Obzirom da se kao najlogiĉnija 

nameće gospodarsko komunalna zona Ĉesvinica, u okviru koje je ţupanijskim prostornim 
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planom predviĊena pretovarna stanica, logiĉno bi bilo na ovoj lokaciji u okviru smještaja 

Društva izgraditi i reciklaţno dvorište i kompostanu. Tek tada će Društvo moći poĉeti sa 

odvojenim prikupljanjem otpada kako to i Zakon o otpadu nalaţe. 

 

Društvo je već napravilo pomak u ovoj djelatnosti. Po prvi put postavljeni su 

kontejneri za odvojeno prikupljanje otpada i to: za PET, MET, staklene boce, papir i za 

stare baterije, a od ranije na jednoj lokaciji su i dva kontejnera za stare akumulatore. Na 

ovaj naĉin, na pet mjesta, formirani su tzv. zeleni otoci. Naţalost, zbog nedostatka 

reciklaţnog dvorišta i pogona za obradu i skladištenje odvojeno prikupljenog otpada, 

Društvo ne moţe dalje razvijati ovaj posao u ţeljenom smjeru. Stoga je nuţno što hitnije 

odrediti konaĉnu lokaciju, napraviti svu potrebnu prostorno-plansku i projektnu 

dokumentaciju te zapoĉeti sa izgradnjom istog. 

 

Nakon izgradnje reciklaţnog dvorišta, kompostane i deponija graĊevinskog 

materijala, kao nastavak ove akcije treba pokrenuti edukativne akcije od vrtića do  

najstarijih korisnika u cilju popularizacije potrebe odvojenog odlaganja otpada. Isto tako 

moţe se uvesti sustav bodovanja i nagraĊivanja svih graĊana koji uĉestalo i samostalno 

odlaţu krupni i ostali korisni otpad u reciklaţno dvorište. Kao jedan od modela moţe se 

navesti primjer sa otoka Krka, gdje njihovo komunalno poduzeće Ponikve d.o.o. 

sugraĊanima svake godine besplatno dijeli vreće sa kompostom, pa je svima u interesu da 

ga se što više sakupi. Kao dio, odnosno poĉetak edukativne akcije, Društvo je već 

Djeĉjem vrtiću i Osnovnoj školi u Korĉuli doniralo posebne posude u bojama 

odgovarajućim za svaku vrstu otpada (za vrtić su pored boja i u obliku ţaba). GraĊani su 

vrlo pozitivno reagirali na postavljanje ovih kontejnera, te vrlo uspješno odvojeno 

odlagali otpad. Naţalost, s poĉetkom turistiĉke sezone i otvaranjem ugostiteljskih 

objekata došlo je do potpunog urušavanja naroĉito na lokaciji na Puntinu. Svakako, 

Društvo je na poĉetku jednog zahtjevnog i dugoroĉnog posla koji, meĊutim, nema 

alternativu. Naţalost, zbog nedostatka adekvatnog i Zakonom propisanog prostora, za 

sada se ne moţe ići u razvoj ove djelatnosti. 
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 U prethodnoj djelatnosti spomenuto poduzeće EVS je sa Dubrovaĉko-

neretvanskom ţupanijom potpisalo ugovor o savjetovanju na podruĉju gospodarenja 

otpadom i iznijelo bitno drugaĉiji prijedlog od prije opisanog sa ŢCGO. Prema njihovom 

prijedlogu na podruĉju Ţupanije bi se izgradile najprije tri, a zatim ĉetiri spalionice koje 

bi pokrivale tri odnosno ĉetiri prirodne regije Ţupanije. U okviru svake spalionice 

potrebno je izgraditi pogon za baliranje otpada i skladištenja bala, jer spalionica mora 

raditi kontinuiranim reţimom rada tijekom godine. Osim što je izgradnja ovakvog sustava 

znatno jeftinija, troškovi pogona, a to je ono što će u konaĉnici snositi Društvo i ostala 

komunalna poduzeća, su znatno manji, prije svega zbog neusporedivo manjeg transporta. 

Ne manje vaţna je i ĉinjenica da ovakva tehnologija omogućava proizvodnju elektriĉne 

energije (tzv. energija iz otpada) te njenu prodaju, što znaĉajno sniţava troškove ovakve 

obrade otpada. Iako će o ovoj problematici odluĉivati Ţupanija, i Društvo i Grad Korĉula 

imaju veliki interes da konaĉno rješenje bude što jeftinije u exploataciji, jer su to troškovi 

koje će snositi Društvo odnosno graĊani. 

 

 Ovakvo riješenje bilo bi poţeljno i s aspekta riješavanja problema gospodarenja 

muljem sa ureĊaja za proĉišćavanje otpadnih voda. 

 

 
Koncept EVS-a sa ĉetiri spalionice po regijama 
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shematski prikaz spalionice otpada 

 

 

 

 

 

 

 

 
pogon za baliranje otpada 
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skladište baliranog otpada 

 

 

Najznaĉajnija inovacija u ovoj djelatnosti u proteklom periodu su novonabavljeni 

i postavljeni podzemni kontejneri. Postavljena su dva seta podzemnih kontejnera i to: 

komplet sa tri kontejnera na Istoĉnoj obali i komplet sa ĉetiri kontejnera na Puntinu. 

Ubuduće će biti potrebno postaviti barem još jedan komplet negdje u blizini spomenika 

palim u drugom svjetskom ratu, te jedan u blizini parka u Borku. Na taj naĉin će se 

znatno smanjiti pritisak na sadašnje dvije lokacije, što bi dugoroĉno trebalo omogućiti 

Društvu smanjenje intenziteta odvoza. TakoĊer bi trebalo i na nekim postojećim 

lokacijama obiĉne kontejnere zamjeniti ovakvim kompletima. Da bi ovaj model 

sakupljanja u potpunosti zaţivio kako treba, tj. da se sprijeĉi ubuduće odlaganje otpada 

oko kontejnera, trebat će dodatno poraditi na edukaciji, ali i na sankcioniranju od strane 

komunalnog redarstva. Unatoĉ svim problemima i cijeni ovakvih kompleta, oni svakako 

predstavljaju moguće rješenje za sakupljanje otpada u i oko stare gradske jezgre. Naime, 

sada se odpad za cijeli ovaj dio Grada odlaţe ne svega dvije lokacije, to je od Društva 

zahtijeva velike napore, prvenstveno kroz uĉestalost odvoza. S druge strane zbog 

udaljenosti dio korisnika redovno ostavlja otpad na nekoliko lokacija na javnim 

površinama.  

 

Nabava postojećih kompleta podzemnih kontejnera sufinancirana je nepovratnim 

sredstvima Fonda za zaštitu okoliša i energetsku uĉinkovitost i to je sasvim sigurno naĉin 

na koji i ubuduće treba raditi. Pored ovakvog naĉina vrlo ozbiljno treba ispitati i poraditi 

na mogućnosti sufinanciranja iz predpristupnih fondova EU. 
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Komplet podzemnih kontejnera sa tri kontejnera – Obala V. Paletina 

 

 

 Pored promjene izgleda lokacija za kontejnera u samom gradu, treba nastaviti i sa 

ureĊenjem ostalih mjesta za kontejnere.  

 

 Iako Društvo organizira akcije prikupljanje glomaznog otpada ono i dalje 

predstavlja problem i redovito se odlaţe pored kontejnera. To osim što znaĉajno narušava 

izgled okoliša, predstavlja i priliĉne troškove za Društvo. Dio ovog problema je riješen  

prikupljanjem EE otpada od strane poduzeća Tehnomobil d.o.o., ali znaĉajan problem i 

dalje postoji sa ostalim vrstama otpada. Naţalost, ni ovaj problem neće se moći rješiti sve 

dok se u pogon ne pusti reciklaţno dvorište i odlagalište graĊevinskog materijala. Naime, 

graĊani danas i kada bi htjeli nemaju gdje odloţiti krupni otpad, jer na deponiju 

Kokojevica odbijaju primati ovakav otpad od obrtnika i graĊana.  

  

U slijedećim godinama moţemo oĉekivati daljnje povećanje troškova kao što su 

troškovi goriva i odrţavanja vozila, što će znaĉajno povećati troškove ove djelatnosti. 

 

Veliki problem u ovoj djelatnosti predstavlja nedostatak adekvatnog prostora, 

kako garaţa za smještaj i popravak vozila i opreme, prostora za pranje vozila i kontejnera 

tako i prostora u kojem bi se kvalitetno moglo gospodariti ambalaţnim i drugim odvojeno 

prikupljenim otpadom, o ĉemu je opširnije već ranije reĉeno pa nema potrebe ponavljati. 
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Sva navedena unaprijeĊenja u ovoj djelatnosti sasvim sigurno će povećati i 

rashode. Stoga će biti nuţno osiguranje financiranja istih, najvjerovatnije kroz korekciju 

cijena usluga. 

 

U slijedećoj godini moţemo oĉekivati daljnje povećanje troškova kao što su 

troškovi goriva i odrţavanja vozila.  

 

 

 

 

Upravljanje grobljima i pogrebne usluge 

  

 Upravljanje grobljem obavljamo u skladu sa Zakonom o komunalnom 

gospodarstvu i Zakonom o grobljima.  

 

 Od osnivanja Društvo je upravljalo samo grobljem sv. Luke u Korĉuli. Odlukama 

Grada Korĉule, 2009. godine, po prvi put je na upravljanje dobilo i groblja van grada i to 

u Ĉari i Ţrnovu, što predstavlja znaĉajnu promjenu u ovoj djelatnosti. 

 

Za ovu djelatnost nema posebno zaposlenih radnika, već ovisno o obimu i vrsti 

posla radove vrše radnici iz drugih djelatnosti. Za obavljanje pogrebnih usluga 

posjedujemo pogrebno vozilo marke Mercedes Vito, mrtvaĉnicu i dva hladnjaka za 

smještaj umrlih, te potrebnu pogrebnu opremu. Sam ĉin ukopa u organizaciji obitelji 

obavlja rodbina i prijatelji, a na groblju Sv. Luke uglavnom grupa graĊana koja nije 

ugovorno vezana za Društvo i sa Društvom nema nikakve poslovne niti druge veze već ih 

angaţira rodbina pokojnika. Ovo je bitno naglasiti jer u javnosti ĉesto vlada krivo 

mišljenje kako su oni dio Društva. Isti vrše otvaranje, pripremu i zatvaranja groba, te 

prijenos posmrtnih ostataka iz jednog groba u drugi a po potrebi ponekad i leševa naĊenih 

u moru. Ovakva organizacija ukopa funkcionira od osnutka Društva i dio je tradicije koju 

je Društvo naslijedilo. 

  

 Za budući razvoj ove djelatnosti kao i njeno dovoĊenje u zakonske okvire nuţno 

je da sva groblja na podruĉju Grada preĊu pod upravu Društva kako bi se moglo 

organizirati kontinuirano odrţavanje istih, kao i planiranje i izvoĊenje eventualnih 

proširenja i ureĊenja te promjena u organizaciji. Isto tako, sukladno zakonu za sva groblja 

treba uvesti i naplatu naknade za odrţavanje groblja.  

 

Ovakvo proširenje djelatnosti zahtjevat će zasigurno zapošljavanje najmanje 

jednog dodatnog radnika za poslove odrţavanje groblja, te organizacije pogreba.  

 

Na svim grobljima kojima Društvo upravlja kontinuirano je vršeno ureĊenje i 

kultiviranje kako okoliša tako i unutrašnjosti groblja. Po potrebi je vršena obnova šljunka 

na stazama, nasipavanje zemlje u arule, sadnju novog raslinja, te odrţavanje postojećeg, 

betonski i kamenoklesarski radovi na odrţavanju zidova, uklanjanje stabala koja prijete 

sigurnosti ili oštećuju svoj okoliš, ĉupanje korova i košenje travnatih površina itd. 
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Na groblju sv. Luke u Korĉuli, treba pristupiti konaĉnom definiranju gabarita 

groblja i ureĊenja okoliša. Potrebno je pristupiti izradi projekta konaĉnog ureĊenja 

groblja koje će dati konaĉni odgovor o mogućnosti širenja tj. izgradnje dodatnih 

grobnica, kao i lokaciju objekta za smještaj pogrebnog vozila i materijala za ukop, 

smještaj i veliĉina parkirališta i sl. Ovom poslu se moţe pristupiti tek nakon ishoĊenja 

suglasnosti od strane Grada za konaĉno ureĊenje triju prometnica koje omeĊuju groblje.  

 

Potrebno je kupiti nova kolica za smještaj pokojnika, te novi pokrov za ista, u 

mrtvaĉnici treba izvršiti poploĉavanje poda mrtvaĉnice porculanskim ploĉicama jer 

brušenje postojećih kamenih ploĉa nije dalo oĉekivane rezultate.  

 

U 2010.g. na groblju sv. Luke u Korĉuli izvršili smo sjeĉu dva velika ĉempresa, 

koji su svojim poloţajem i starinom ozbiljno ugroţavala susjedne grobove. Popravljen je 

(srušen i ponovo izgraĊen) dio vanjskog zida groblja koji je bio jako nagnut i prijetio 

urušavanjem. TakoĊer, u mrtvaĉnicu tj. u dio u kojem se vrši ispraćaj pokojnika ugraĊen 

je klima ureĊaj. 

 

Na groblju sv. Vida u Ţrnovu posjeĉena su dva ĉempresa koja su stvarale velike 

probleme okolnim grobovima i za ĉije smo uklanjanje imali zahtjeve kako od graĊana 

tako i od samog MO. Napravljena je katastarska snimka groblja sa numeracijom svih 

grobnih mjesta, te je na temelju nje izraĊena evidencija korisnika grobnih mjesta koju 

MO Ţrnovo nije imao. Na temelju nje treba poĉeti sa naplatom grobne naknade za 

odrţavanje groblja. Isto tako, potrebno je ispitati interes i mogućnost širenja tj. izgradnje 

novih grobnica. 

 

Za groblje u Ĉari potrebno je od Mjesnog odbora preuzeti svu dokumentaciju koju 

imaju, izvršiti procjenu dokumentacije i eventualnu nadopunu, te formiranje evidencije 

korisnika grobnih mjesta. TakoĊer ispitati potrebu i mogućnost širenja groblja. 

 

Eventualna proširenja na svim grobljima treba raditi po principu «kljuĉ u ruke», 

tj. da sve radove na projektiranju, ishoĊenju dozvola i izgradnji obavlja Društvo (ili 

izvoĊaĉi koje Društvo angaţira), a korisnik na korištenje dobije potpuno završenu 

grobnicu, osim nadgrobnog spomenika. Na ovaj naĉin grobnice će biti jednoobrazne 

(osim spomenika) i sve istovremeno dovršene, a okoliš definiran i ureĊen.  

 

 Kako je gore navedeno Društvo je do sada upravljalo samo grobljem u Korĉuli, pa 

je samo za njega voĊena izgradnja i odrţavanje, te potrebna dokumentacija tj. grobni 

oĉevidnik i registar umrlih osoba i naplata grobne naknade. Isto će mo morati poĉeti 

raditi i za groblja koja sada preuzimamo, a prema Zakonu o komunalnom gospodarstvu i 

Zakonu o grobljima to bi trebali ĉiniti za sva groblja na podruĉju Grada. Unatoĉ tome 

Društvo redovno obavlja uslugu odvoza smeća sa svih groblja a neke povremeno i 

ureĊuje. 

 

 Za budući razvoj ove djelatnosti kao i njeno dovoĊenje u zakonske okvire nuţno 

je da sva groblja na podruĉju Grada preĊu pod upravu Društva kako bi se moglo 

organizirati kontinuirano odrţavanje istih, kao i planiranje i izvoĊenje eventualnih 
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proširenja i ureĊenja te promjena u organizaciji. Ovakvo proširenje djelatnosti zahtjevat 

će zasigurno zapošljavanje dodatnog radnika za poslove odrţavanje groblja.  

 

U ovoj godini izvršeno je uklanjanje sarkofaga koji se nalazio na putu kojim ide 

pogrebna povorka, a stvarao je probleme pri prolazu već tridesetak godina od kada je 

izvršeno prvo proširenje groblja. 

 

 

 

 

Održavanje čistoće javnih površina 

 

Ovu djelatnost Društvo obavlja na temelju odluke Grada, a prava i obaveze su 

regulirana godišnjim ugovorom sa Gradom. Ovim Ugovorom odreĊena su podruĉja na 

kojima se odrţava ĉistoća. U praksi ipak Društvo odrţava i dobar dio površina koje nisu 

pokrivene Ugovorom. U buduće bi trebalo što preciznije saĉiniti Ugovor, kako bi što je 

moguće više površina koje treba ĉistiti bilo obuhvaćeno, te sve financijski pokriveno. 

 

Na ovim poslovima je stalno zaposleno sedam radnika, te voditelj.  

 

Do 2009.g. ĉišćenje se vršilo samo unutar GK Stari Grad, a od 2009. g. ĉišćenjem 

su obuhvaćena sva mjesta grada Korĉule. U zimskom periodu pometanje unutar GK Stari 

Grad vrši se od 07.00 do 18.00 radnim danom i subotom, a u ljetnom od 06.00 do 22.00 

sata svakodnevno, ukljuĉujući blagdane i nedjelje. U okolnim mjestima pometanje se 

vršilo u pravilu strojno i to po rasporedu iz Ugovora.  

 

Većina radnog vremena ĉistaĉa svodi se, umjesto na pometanje, na sakupljanje 

otpada. Naime, umjesto da metu ulice, što bi im trebao biti primarni zadatak, pometaĉi 

idu od koša do koša i sakupljaju kućno smeće koje sugraĊani umjesto u kontejnere odlaţu 

u i oko košarica za smeće tako da se kanta koju radnik vuĉe za sobom napuni vrlo brzo pa 

je mora ići prazniti što mu odnosi najviše vremena, da ne govorimo da se ĉesto te košare 

ponovo napune dok se on vrati. Drugi dio ovog problema je što su koševi uski pa u njih 

ne moţe stati kesa kućnog smeća. Zbog toga ta kesa ostane na vrhu koša, pa koš izgleda 

prepun iako je u stvari potpuno prazan. Obiĉno se onda još oko njega skupe papirići, boce 

i sl. tj. sve ono što bi trebalo i moglo (jer je koš prazan) biti u njemu. Ako se tome doda 

još neka kesa onda je prizor kao da tu smeće nitko nije pokupio bar nekoliko dana iako je 

ono u stvarnosti pokupljeno prije moţda pola sata. Ovaj problem se pokušao riješiti 

uklanjanjem košarica jer jednostavno raspoloţivi pometaĉi više nisu mogli stizati 

obavljati svoj osnovni posao. Mislimo da ovo nije bilo dobro rješanje i da je po Gradu 

falio velik broj košarica (jer prolaznik nije imao gdje baciti papirić ili sl. ĉime ga se 

naprosto prisiljavamo da ga baci po podu što opet izaziva kontraefekt). Puno bolje 

rješanje je naravno i kompliciranije a ukljuĉuje gradske sluţbe. To je postavljanje većeg 

broja košarica, ali i aktivnije sankcioniranje ili bar upozoravanje od strane komunalnih 

redara. Naţalost represija je opet izostala pa je unatoĉ naljepnicama na svim koševima da 

je u njih zabranjeno bacati kućni otpad situaciju bila ista kao i prije opisana, a koliko je 

poznato nitko nije ni opomenut. 
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Ubuduće će trebati napraviti veći pritisak za riješenjem ovog problema, kako bi se 

sprijeĉilo stvaranje «deponija» usred Grada, a istovremeno oslobodilo ĉistaĉe da više 

vremena mogu posvetiti pometanju javnih površina. U ovom cilju treba pokušati inicirati 

izmjene postojeće Odluke o komunalnom redu, jer je ista zastarjela i nedoreĉena. 

 

TakoĊer, treba nabaviti jedna elektriĉna kolica koja bi znaĉajno povećala 

efikasnost praţnjenja koševa i riješio dio problema vezan za nesavjesno odlaganje otpada 

po javnim površinama. 

 

Ponovo će trebati kupiti veći broj košarica za otpatke. Naţalost, veliki dio 

postavljenih je potpuno ili dobrim dijelom uništen nasilniĉkim ponašanjem tako da su 

neke lokacije ponovo bez košarica za otpatke. I po ovom pitanju treba poraditi na 

edukaciji i represiji. 

 

Pored toga biti će potrebno veće angaţiranje radne snage, tj. povećanje broja 

radnika na ovim poslovima, naroĉito u ljetnjim mjesecima.  

 

 U 2010. g. Društvo je ponovo u upotrebu uvelo motorni usisivaĉ za usisavanje 

javnih površina. 

 

Svakako treba nastojati povećati efikasnost pometanja, primjenom strojeva, 

ureĊaja i opreme za ovu namjenu (kolica, ĉistilice, usisivaĉi i sl.).   

 

 
Motorna ĉistilica 
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Ĉeste primjedbe sugraĊana vezane za ovu djelatnost odnose se na pranje Grada. 

Društvo je novim vozilom za odrţavanje kanalizacije, koji na sebi ima ugraĊenu letvu za 

pranje ulica i visokotlaĉnu pumpu uvelo svakodnevno pranje grada po djelovima. Ovo se 

odnosi na podruĉja u koja ovo vozilo moţe pristupiti. MeĊutim, problem pranja Starog 

grada i dalje ostaje neriješeno. Društvo naţalost nema opremu kojom bi moglo prati ulice 

i trgove u Starom gradu, a ne postoji ni potrebna hidrantska mreţa, već se to rješava na 

naĉin da se u nekoliko navrata u sezoni organizira akcija pranja zajedno sa DVD-om 

Korĉula. To se pokazalo kao uspješno, ali nedovoljno. Stoga je potrebno za ubuduće 

ispitati stanje postojećih hidranata u staroj gradskoj jezgri i eventualno postaviti nove, 

kako bi mogli biti što samostalniji u obavljanju ovog posla. Naţalost, pored ovog 

problema postoji i problem odvodnje oborinskih voda (sliĉan je problem i u ulici 

Hrvatske bratske zajednice) pa je neke ulice naprosto nemoguće oprati a da voda od 

pranja ne stvori problem na drugom mjestu. 

 

Ĉišćenje plaţa predstavlja sve veći problem. Naroĉito je to vidljivo po pitanju 

odrţavanja ĉistoće na plaţi Banje. Društvo odrţava ĉistoću na tri plaţe oko uţe gradske 

jezgre, ali za proširenje tog posla na ostale naţalost nema dovoljno ljudi niti sredstava za 

njihovo zapošljavanje. Ovaj problem će sasvim sigurno biti sve veći zbog sve uĉestalijih 

zahtjeva za ĉišćenjem plaţa po okolnim mjestima jer su graĊani sve manje spremni na 

vlastito amgaţiranje, a sve više oĉekuju gotovo rješenje. Društvo bi moglo preuzeti 

odrţavanje ĉistoće na još nekim plaţama, ako Grad to financijski pokrije. U sezoni 2009. 

Društvo je odrţavalo ĉistoću plaţe Banje, i za to imalo posebnog radnika, ali tada je 

financijski dio Ugovora sa Gradom bio viši za 470.000,00 kn u odnosu na sadašnji. 

Moţda bi najbolje bilo rješenje traţiti van Društva, tj. pronalaţenjem drugih 

zainteresiranih strana putem primjerice koncesija, kojima bi uvjet iste bio odrţavanje 

urednosti i ĉistoće plaţe na koju se odnosi. 

 

Sliĉan princip trebalo bi primjeniti i na sve ostale javne površine. Naime, u većini 

gradova i općina već je postalo potpuno uobiĉajeno da pri davanju u najam javnih 

površina (npr. restoranima, kafićima, ali i svim ostalima) najmoprimac preuzima i 

obavezu kontinuiranog odrţavanja ĉistoće i urednosti javnih površina, što podrazumjeva i 

svakojutarnje pranje vodom. Naţalost ovakva praksa u Gradu Korĉuli još nije zaţivjela, 

iako omogućava da uz znatno manje naprezanje komunalnog poduzeća, ĉistoća bude 

neuporedivo veća. Na ovome će sasvim sigurno trebati poraditi i napraviti dodatni 

pritisak na Grad da uvede ovakvu praksu ubuduće. 

 

Potrebno je svim zaposlenicima a naroĉito pometaĉima kupiti novu radnu odjeću i 

obuću. Isto tako umjesto kanti koje sada koriste, treba ih opremiti pometaĉkim kolicima 

koja bi bila većeg kapaciteta, izgledala urednije, te nebi «klapala» kao kante (na što 

takoĊer imamo prituţbi). 

 

Funkcioniranje i unaprijeĊivanje ove djelatnosti direktno ovisi o financiranju iz 

gradskog proraĉuna i svakako ga, da bi se ostvarilo sve gore navedeno, treba povećati. 

 

 

 



Izvještaj o poslovanju KTD Hober-a za 2010.g. 

 41/78 

Održavanje javnih zelenih površina 

 

Kao i prethodnu i ovu djelatnost obavljamo na temelju odluke Grada, a prava i 

obaveze su regulirana godišnjim ugovorom sa Gradom. Na poslovima iz ove djelatnosti  

stalno je zaposleno troje radnika, a voditelj je isti kao i za prethodnu djelatnost. Poslove 

obavljaju uz pomoć odgovarajućih ruĉnih alata, a po potrebi se koriste kamioni za odvoz 

otpada. Treba istaći da nam u sluĉajevima sjeĉe grana na većim visinama u susret izlazi 

Elektrojug sa svojom autodizalicom opremljenom «korpom». 

 
Investicije u javne zalene površine 

 
 

Posljednjih godina Društvo je uloţilo znaĉajna sredstva u ovu djelatnost. Na 

većinu zelenih javnih površina postavljen je novi travnati tepih. Nova trava postavljena je 

na sljedećim zelenim površinama: na dvije površine na Istoĉnoj obali, poviše Fine, ispred 

Splitske Banke, na tri površine na Trgu Petra Šegedina, površine ispred Pomorske 

policije, Kapetanije, Carine, preko puta Turistiĉke zajednice, preko puta hotela Korĉula i 

ispred kule Bokar. Prije postavljanja nove trave na površinama na Istoĉnoj obali, poviše 

Fine, ispred Splitske Banke, te preko puta hotela Korĉula postavljeni su sustavi za 

zalijevanje, tako da je, zajedno sa onima prije postavljenim, sada većina zelenih površina 

pokrivena ovakvim sustavima. 

 

Naţalost, zbog znaĉajnog smanjenja iznosa financiranja ove djelatnosti od strane 

Grada trend ulaganja nije nastavljen i u 2010. godini. 

 

U okviru postavljanja javne rasvjete, na okuci ispod kuće „Jukić“ ureĊen je 

nogostup, te izgraĊene stepenice, tj. prolaz koji omeĊuju zelenu površinu na ovoj lokaciji. 

TakoĊer, duţ nogostupa izgraĊen je i zidić koji sprijeĉava vozila da parkiraju u zelenu 

površinu i time je uništavaju (što su prije redovno radili, naroĉito u ljetnom periodu), a 

istovremeno sprijeĉava da kiša odnosi zemlju na cestu. 
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Sa postavljanjem nove trave i sustava za zalijevanje treba nastaviti i dalje. Osim 

što su sustavi za zalijevanje nuţni da bi se u ljetnim mjesecima osiguralo ravnomjerno 

zalijevanje tla te time oĉuvala trava, vaţni su i zbog uštede radnog vremena vrtlara. 

Naime, bez ugraĊenih sustava za zalijevanje kada vrtlar zalijeva ruĉno sa crijevom 

nemoţe istovremeno raditi ni jedan drugi posao. Kako zalijevati treba svaki drugi dan, 

ispada da za poslove odrţavanja, ĉišćenja, saĊenja i sl. radnik ima samo polovicu radnih 

dana. Ovako, kada se zalijevanje vrši pomoću ugraĊenih sustava za zalijevanje vrtlar 

istovremeno moţe raditi neki drugi posao (ĉupanje korova, uklanjanje smeća i sl.). 

 

Veliki problem u odrţavanju trave predstavljaju psi i maĉke koji slobodno šeću po 

javnim zelenim površinama, leţe, obavljaju nuţdu, vlasnici ili susjedi ili prolaznici ih tu 

hrane itd. Osim što je ovo neprihvatljivo iz javno zdravstvenih i higjenskih razloga, 

predstavlja i izvor kontinuiranog uništavanja trave i cvijeća na javnim zelenim 

površinama. Da bi se ovaj problem riješio trebat će napraviti veći pritisak na Grad, 

odnosno gradsko komunalno redarstvo u cilju sprijeĉavanja ovakvih situacija, jer se u 

većini sluĉajeva (naroĉito kada su psi u pitanju) radi o ţivotinjama koje imaju vlasnika. 

 

I u ovoj djelatnosti je stalan pritisak mijesne samouprave da se preuzme 

odrţavanje parkova i nasada po svim mjestima Grada. Društvo je spremno na takav 

iskorak, meĊutim to će znaĉajno povećati rashode ove djelatnosti, jer će trebati povećati 

broj radnika, a time i oruĊa i alata, te kupiti bar jedno radno vozilo da radnici mogu 

pokrivati veći teren. Jasno je da širenje ove djelatnosti podrazumjeva prethodno rješenje 

problema dodatnog financiranja sa Gradom Korĉula. 

 

U 2010. godini, pored površina koje je duţno odrţavati, Društvo je izvršilo 

košenje trave na helidromu, pojas uz ulicu Šetalište Tina Ujevića, pojas uz ulice na 

potezu trajektno pristanište – zagradac – kalac, uz parkiralište u potoku, podruĉje Ĉare, 

Zavalatice, Pupnata i Vrnika. Sve navedeno nije pokriveno Ugovorom, niti 

financiranjem. 

 

Jedan od problema u ovoj djelatnosti je svakako i smještaj radnika. Sadašnja 

prostorija u kojoj borave radnici je ispod svake granice prihvatljivosti. Sanitarni ĉvor 

nema nikakve ventilacije, zidovi su od vlage pozelenili itd. Obzirom da bi bez obzira na 

novi smještaj Društva van grada trebalo imati jedan prostor za radnike u gradu ( i to i za 

vrtlare, ĉistaĉe, luĉke radnike, za potrebe trţnice itd.) kao rješenje moţe se upotrijebiti 

prostor koji bi se dobio objedinjavanjem sadašnjeg ugostiteljskog objekta pored ribarnice 

i ribarnice  

 

U slijedećem periodu potrebno je kupiti alate koji nedostaju, te servisirati 

postojeće. Kupiti novu radnu odjeću i obuću za radnike (i to ljetnu i zimsku). Na sve 

preostale površine postaviti sustave za navodnjavanje, te postojeće, tamo gdje još nisu, 

automatizirati. 
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Održavanje javne rasvjete, svečane rasvjete i prometne signalizacije 

 

Kao i prethodne i ove djelatnosti obavljamo na temelju odluke Grada. Na 

poslovima iz ove djelatnosti  stalno je zaposlen jedan radnik, a redovito mu pomaţu jedan 

ili više radnika iz ostalih djelatnosti. Na raspolaganju imaju automobil marke VW Caddy, 

te potrebne alate i opremu. Za veće zahvate iz ove djelatnosti angaţiraju se druga 

poduzeća, kao za npr. veće iskope, izradu temelja za kandelabre i sl. I u ovim poslovima 

po potrebi nam u susret izlazi «Elektrojug» sa svojom autodizalicom opremljenom 

«korpom», te specijalnim vozilom za pronalaţenje grešaka podzemnih kablova.  

 

 
 

U proteklom periodu nastavljeno je sa kupnjom i postavljanjem ormarića za 

izmještanje satova javne rasvjete van trafo stanica gdje se sada nalaze. U narednom 

periodu treba nastaviti sa nabavkom i ugradnjom istih. To će omogućiti da Društvo 

preuzme kontrolu nad javnom rasvjetom te lakše upravljanje i odrţavljanje. U ormariće 

treba ugraditi ureĊaje za automatsko paljenje i gašenje javne rasvjete. Isti su za sada 

probno postavljeni za podruĉje Ĉare i Zavalatice i rezultati su više nego dobri. 

 

U suradnji sa gradskom upravom izraĊen je registar javne rasvjete, koji je zadnji 

put napravljen kada je Elektrojug predavao istu, a to je bilo prije jedanaeset godina i od 

tada se nije aţurirao. Kao rezultat ovog dobiven je popis svih rasvjetnih tijela po broju i 

vrsti. Na temelju njega bi vanjska struĉna osoba trebala izraditi projekt ušteda, popravaka 

i poboljšanja, kako bi dobili uĉinkovitiju, ekološkiju i jeftiniju javnu rasvjetu. 

 

U promatranom periodu 16 starih ferala u Starom gradu zamjenjeno je novim, 

nakon dugo peripetija dovršeno je postavljanje nove javne rasvjete na Cvjetnom naselju. 
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Isto tako, nakon višegodišnjih pokušaja postavljena je javna rasvjeta na podruĉju Srednja 

škola – skretanje za Novo naselje, ĉime je pokrivena posljednja velika „crna rupa“ u 

Gradu. Istovremeno je osvjetljen put od Srednje škole do ulice Pelavin mir. Izvršena je 

zamjena visokih kandelabera duţ ceste u Zagradcu novim visokim 5 m. Razlog je što su 

stari u velikoj mjeri već bili propali i zahrĊali, a i nisu se mogli odrţavati bez pomoći 

korpe. 

 

Širenje javne rasvjete obavlja se prema programima GK i MO, prema kojima se 

vrši i nabava materijala. U ovome bi svakako trebalo uvesti više reda, tj. prisiliti GK i 

MO da se drţe svojih planova i programa. 

 

Obim poslova u ovoj djelatnosti je posljednjih godina višestruko narastao (samo u 

podruĉju javne rasvjete postavljeno je gotovo tisuću novih rasvjetnih tijela, a da ne 

govorimo o novopostavljenim stupićima, preprekama, znakovima itd.). Stoga je 

neophodno drugaĉije organiriranje ove djelatnosti, tj. formiranje posebne sluţbe. 

Navedeno znaĉi da je neophodno zapošljavanje jednog inţenjera elektrotehnike koji bi 

bio voditelj ove sluţbe, a ujedno bi pokrivao i ostale poslove vezane za elektriĉne ureĊaje 

i opremu, te obavezno još jednog elektriĉara.  

 

Drugo rješenje je predati upravljanje sustavom javne rasvjete nekoj od 

specijaliziranih tvrtki za te poslove. Modela za to ima više, a jedan je da se sa odabranom 

tvrtkom potpiše ugovor na više godina (primjerice 10). Tada se toj tvrtci plaćaju iznosi 

koje Grad sada mjeseĉno plaća Elektrojugu za opskrbu elektriĉnom energijom, a ta tvrtka 

preuzme odrţavanje javne rasvjete i plaćanje raĉuna. Oni o svom trošku planiraju i 

izvedu programe uštede u javnoj rasvjeti i iz razlike u potrošnji financiraju svoj rad. 

Nakon isteka ugovora Grad dobija natrag sustav sa manjom potrošnjom. Ovakve 

mogućnosti treba još ispitati, ali sigurno u njima treba traţiti rješenje. 

 

Obzirom da se ova djelatnost financira iz proraĉuna Grada, ostvarenje navedenog 

će prije svega ovisiti o visini sredstava koja će biti predviĊena u proraĉunu u slijedećim 

godinama. 

 

 

 

Održavanje javnog toaleta 

 

 Ovu djelatnost obavljamo na temelju odluke Grada, kojom su regulirana i 

meĊusobna prava i obaveze.  

 

 Odluke koje reguliraju rad ove djelatnosti su Odluka o cijeni i Odluka o radnom 

vremenu javnog toaleta. Blokovi za naplatu se redovno zaduţuju i razduţuju i novac 

predaje na blagajnu Društva.  

 

 Veliki problem, pa i opasnost predstavlja vodopropusnost terena poviše javnog 

toaleta. Za vrijeme jakih oborina, voda doslovno cijedi niz plafon i zidove i što je najgore 

i najopasnije niz elektriĉne instalacije i ureĊaje. Društvo je pokušalo riješiti ovaj problem, 
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meĊutim od strane struĉnjaka odgovoreno je da se problem moţe riješiti samo 

hidroizolacijom ulice poviše javnog toaleta. Iz navedenog smatramo da bi Grad trebao 

hitno riješiti ovaj problem na reĉeni naĉin u protivnom postoji opasnost da se javni toalet 

zatvori za rad.   

 

Prihodi ove djelatnosti ne uspijevaju pokriti niti troškove vlastitog potrošnog 

materijala, tako da se moţe reći da svi njeni troškovi padaju na teret Društva. 

  

 Za rad javnog toaleta dugoroĉno, najbolje rješanje je raspisivanje natjeĉaja za 

koncesiju te dodjeljivanje koncesije najboljem ponuĊaĉu. Uvjetima koncesije bi se 

odredili minimalni zahtjevi za ĉistoćom, radnim vremenom, cijenom i sl. Ukoliko ne bi 

bilo interesa postojeće riješenje je uvijek moguće. 

 

 

  

 

 

 Na kraju moţe se zakljuĉiti da je Društvo u 2010. godini poslovalo uspješno, 

stabilno i kontinuirano obavljalo zadane poslove, te u svim djelatnostima unaprijedilo 

svoj rad. Za daljnje unaprijeĊenje potrebno je utvrditi stalne kriterije za financiranje od 

strane grada Korĉule za usluge za koje Društvo obavlja za Grad, kao i za nabavu nove 

opreme. 

 

 

 

 

 

3.3. Najvažnije napomene za poslovanje u 2011. godini 
 

 

Od svega do sada navedenog dva problema su najvaţnija za ostvarivanje 

normalnog poslovanja u budućnosti. 

 

Prvo, pad prihoda od pruţanja luĉkih usluga, prvenstveno uzrokovan padom 

prihoda od „Jadrolinije“. Obzirom da su iz ovih sredstava financirane djelatnosti koje su 

se u potpunosti trebale financirati iz gradskog proraĉuna, da bi se iste i u buduće mogle 

obavljati biti će neophodno povećati iznos financiranja iz proraĉuna Grada. I do sada je 

postojao veliki nesrazmjer izmeĊu obveza Društva u ovim poslovima (ĉišćenje Grada, 

odrţavanje javnih zelenih površina, odrţavanje javne rasvjete, odrţavanje javnog toaleta, 

postavljanje sveĉane rasvjete, investicije u javne površine i sl.) i novca kojeg je Grad za 

to plaćao, ali je Društvo to uspijevalo pokrivati iz ostalih prihoda (na uštrp tih ostalih 

djelatnosti) što sada postaje nemoguće. 

  

Veliki problem Društva ili u tehniĉkom smislu problem svih problema, je,  

adekvatni smještaj poduzeća. Bilo da se radi o kancelarijama koje su sa svakog aspekta 

neadekvatne ne za rad već i za sam boravak u njima, bilo još više o pogonskim i 
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skladišnim prostorima. Naţalost, iako se ĉesto moţe ĉuti da je Društvo srce ovog Grada, 

da mnogo toga ovisi o Društvu u praksi ĉesto izgleda da nije baš tako. Moţda je to 

najbolje vidljivo baš u prostorima u kojima se poduzeće nalazi. Poĉnimo sa upravom. 

Naši sugraĊani, a naroĉito oni koji u naše urede doĊu prvi put, zgroţeni su u kakvim 

uredima djeluje Društvo. U ovoj godini došli smo do dogovora o riješavanju ovog 

problema i dijelom uredili ulaz, ali naţalost još problem nije konaĉno riješen. Problem 

smještaja pogonskog dijela je znatno, znatno veći. Nemoguće je išta ozbiljno dugoroĉno 

planirati vezano uz razvoj i unaprijeĊenje Društva bez riješenja ovog problema. Dozvolite 

da Vas na trenutak podsjetimo na uvjete u kojima sada radimo. Trenutno koristimo dvije 

lokacije: prva u okviru srednje škole u ex. vojarni, a druga u bivšoj srednjoj školi na 

dominĉu. Sam opis prve lokacije zvuĉi pomalo nestvarno. U okviru škole, na manje od 

100 m od školskih vrata, a još bliţe i prostorijama udruge djece s posebnim potrebama, 

nalaze se kamioni za odvoz smeća, ispumpavanje septiĉkih jama i vozilo za prevoz 

pokojnika. Da stvar bude gora dio vozila nije ni na koji naĉin zaštićen, a kamoli da se 

nalazi u zatvorenim garaţama. Rezultate ovakvog stanja imali smo prilike vidjeti u 

prijašnjim godinama kada su baš u ovom prostoru nepoznati vandali na kamionu za 

odvoz otpada presjekli sve kablove, a vozilo za odrţavanje kanalizacije (srećom staro, jer 

novo još nije bilo isporuĉeno) prolili farbom. Društvo sada raspolaţe sa dva velika 

kamiona za odvoz komunalnog otpada od kojih svaki (novi) košta oko milijun kuna, a 

samo jednog moţemo kako tako zatvoriti. Ĉistilicu i mali kamion za odvoz otpada 

drţimo zatvorene, ali zato novo vozilo za odrţavanje kanalizacije (vrijedno milijun i po 

kuna), te cisterne za vodu i fekalije stoje na otvorenom. Preko ovog podruĉja planira se 

izgradnja ceste, te dovršetak izgradnje srednje škole pa ćemo i ovakav smještaj morati 

napustiti što će, još dodatno pogoršati stanje. Druga lokacija koju dijelimo sa KUM-om, 

Moto klubom i NPKL-om, za smještaj, pranje i popravak vozila, pranje kontejnera, 

organiziranje odvojenog prikupljanja otpada i sl. jednako je loša jer zatvorenim 

prostorom zadovoljava samo za potrebe skladišta manjih rezervnih dijelova, a i u njega 

imamo redovne provale. Nemoguće je i ispravno skladištenje većih dijelova kao npr. 

nedavno nabavljenih 100 stupova za javnu rasvijetu koji leţe doslovno na cesti (a za 

vrijeme iskrcavanja smo imali prosvjede okolnog stanovništva, koji su se protivili 

iskrcavanju istih) i na raspolaganju su svakome prolazniku. Potpuno je jasno da je 

apsolutno nephodno hitno pronalaţenje prostora za novi i trajni smještaj Društva. 

Najlogiĉnije riješenje za ovaj pogonski i skladišni prostor je u gospodarsko-komunalnoj 

zoni. Od Grada traţimo podršku u pronalaţenju adekvatnog prostora. Financijski bi 

Društvo trebalo biti sposobno samostalno izgraditi i urediti prostor. Potrebno je podsjetiti 

kako se u okviru izgradnje i funkcioniranja RCGO-a (regionalnog centra za gospodarenje 

otpadom) na Korĉuli predviĊa izgradnja dvije pretovarne stanice (PS) od kojih bi jedna 

trebala biti u blizini grada Korĉule. Mišljenja smo da bi bilo logiĉno da pogonski dio 

Društva i PS budu neposredno jedan uz drugog, te da u istom okviru bude i reciklaţno 

dvorište (bez kojeg je iluzorno govoriti o reciklaţi i pravilnom gospodarenju otpadom), te 

predviĊen prostor za kompostanu. Nuţna je i izgradnja deponije graĊevinskog materijala. 

OdreĊivanje lokacije, te izrada prostorno-planske dokumentacije za prostore ove namjene 

zakonska obaveza jedinice lokalne samouprave te da su u Zakonu o otpadu predviĊene 

znaĉajne kazne ukoliko to ne uĉini. O ovome treba poĉeti ozbiljno razmišljati, jer iako su 

radovi na izgradnji RCGO-a trenutno stali, oni će sigurno biti nastavljeni i po najavama 

cijena deponiranja jedne tone otpada iznosit će 100-130 eura. Navedena naknada dovest 
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će do povećanja troškova odvoza otpada za cca. 2.500.000,00 kn na godišnjoj razini 

raĉunajući prema sadašnjim koliĉinama otpada, a ona će se sigurno povećati. Iz 

navedenog je jasno koliko je nuţno da do trenutka pokretanja rada RCGO-a imamo već 

razraĊen i što više uhodan postupak razvrstavanja odnosno odvojenog prikupljanja 

otpada. Dodatno poskupljenje prouzroĉiti će i ako lokacija PS ne bude u blizini Grada 

već otpad bude trebalo voziti do neke udaljenije PS. 
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4. Financijski izvještaj o poslovanju za 2010. 

godinu 

 
 

 

4.1.  Bilješke uz pojedine pozicije bilance - za 2010. godinu 
 

 

 

Dugotrajna imovina ( Poz.B)  
 
 

Dugotrajna imovina iskazana je u tekućoj godini u iznosu od 3.727.844,00 kn. 

Dugotrajna imovina se iskazuje  po trošku nabave, smanjeno za diskonte i rabate, a 

povećano za zavisne troškove koji su nastali radi stavljanja sredstava u upotrebu. Pri 

otuĊenju imovine dobitak/gubitak utvrĊen pri prodaji evidentira se kao prihod/rashod 

tekućeg razdoblja. Stvari i oprema se evidentiraju kao osnovna sredstva, ako im je vijek 

upotrebe duţi od jedne godine a pojedinaĉna cijena veća od 3.000,00 kn.  

 

Pregled dugotrajne imovine i otpisanost na dan 31.12.2010.godine. 

 

Opis Trošak nabave Akumul.amortizacija Sad.vrijednost % otpisa 

Kom.oprema 1.948.641,00 967.165,00 981.476,00 50 

Alati i pog.inv. 50.745,00 36.765,00 13.980,00 72 

Transportna 

sredstva 

5.066.186,00 3.151.243,00 1.914.943,00 62 

Potraţ. za pr. u 

fin. leasingu 

817.445,00 - 817.445,00 - 

Ukupno:                   7.883.017,00                   4.155.173,00        3.727.844,00  

 

Kod dugotrajne materijalne imovine posebno je evidentirano potraţivanje  za 

jamĉevine (na koje se ne obraĉunava amortizacija), po Ugovoru o financijskom najmu 

(leasing) za uplaćeni depozit za nabavljeno osobno vozilo VW CADDY, (konto 0712) na 

iznos 24.596,65 kn i  (konto 0714) na  iznos  792.847,00 kn a koji se odnose na uĉešće 

temeljem ugovora o fin.leasingu za novo nabavljenu dugotrajnu imovinu: opremu i 

transportna sredstva koja su nabavljena preko davatelja leasinga:  

ERSTE&STEIERMARKISCHE S-LEASING d.o.o. Zagreb. 
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Dana 11.02.2009 Društvo je sklopilo  5 ugovora o financijskom leasingu, za koje 

je ugovoren kao jamac-suduţnik Grad Korĉula – gradsko vijeće. 

 

Objekti leasinga su: 

 

Ugovor 29662/09 

Specijalno vozilo za ćišćenje kanalizacijske mreţe. 

Bruto nabavna vrijednost objekta 265,209,00 EUR, trajanje ugovora 60 mjeseci, 

mjeseĉna rata 4.248,58 EUR, ukupno rate 254.914,80 EUR, uĉešće 53.041,94 EUR, 

realna god. kamatna stopa 10,37%. 

Vrijednost objekta bez PDV iznosi 1.597.646,27 kn. 

 

Ugovor 29663/09 

Specijalnovozilo za skupljanje komunalnog otpada zapremnine 5m3, marka CANTER. 

Bruto nabavna vrijednost 85.302,40 EUR, ugovorena otplata 60 mjeseci, mjeseĉna rata 

1.366,52 EUR, ukupno rate 81.991,20 EUR, uĉešće 17.060,48 EUR, kamata 10,37%. 

Vrijednost objekta bez PDV iznosi 522.998,87 kn. 

 

Ugovor 29664/09 

Specijalno vozilo za ĉišćenje ulica CN, marka J.Sweepers. 

Bruto nabavna vrijednost 108.506,80 EUR, otplata u 60 mjeseĉnih rata, mjeseĉna rata 

1.738,25 EUR, ukupno rate 104.295,00EUR, uĉešće 21.701,36 EUR, kamata 

god.10,37%. 

Vrijednost objekta bez PDV-a iznosi 667.050,00 kn. 

 

Ugovor 29666/09 

Komplet hidr.sistema za podzemne kontejnere za 4 PVC kontejnera 1100 l. 

Bruto nabavna vrijednost 39.991,60 EUR, otplate u 60 rata, mjeseĉno, rata pojedinaĉno 

640,65 EUR, ukupno rate 7.998,32 EUR, uĉešće 7.998,32 EUR, god.realna kamata 

10,37% 

Vrijednost objekta bez PDV-a iznosi 243.227,60 kn. 

 

Ugovor 29665/09 

Komplet hidr.sistema za podzemne kontenere za 3 PVC kontejnera 1100 l. 

Bruto nabavna vrijednost iznosi 34.599,20 EUR, mjeseĉna otplata u 60 rata po 554,27 

EUR, rate ukupno 33.256,20 EUR, uĉešće 6.919,84 EUR, realna god.kamata 10,37%  

Vrijednost objekta bez PDV 210.431,20 kn. 

        

Dospjeće svih rata  za ERSTE & Steirmarkische S-Leasing je 03.02.2014.g. 

 

Troškovi financiranja (kamate) terete rashode tekućeg razdoblja na koje se 

odnose. 

 

Amortizacija dugotrajne materijalne imovine obavlja se pravocrtnom metodom uz 

stope koje su usklaĊene sa Zakonom o porezu na dobit (NN 177/04 i 90/05).  
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Stope koje Društvo koristi: 

 

OPREMA I TRANSPORTNA SREDSTVA  25% 

ALATI I OST. POG. INVENTAR   10%  

UREDSKA INVENTAR    20% 

DOST. VOZILO VW CADDY                      20% 

 

U ovoj godini, u odnosu na prošlu, znatno manje je investirano u nabavu 

dugotrajne materijalne imovine. Nabavljena je i stavljena u upotrebu sljedeća dugotrajna 

imovina: 

 

Parkirni automat                 31.490,00 kn 

Ruĉni terminal za dnevne karte  18.490,00 kn 

Klima ureĊaj za mrtvaĉnicu                                 4.228,00 kn 

HP color laser  3.294,00 kn 

 

 

 

Kratkotrajna imovina ( Poz. C) 
 

 

Kratkotrajna imovina iskazana je u bilanci u iznosu od 5.856.618,00 kn, a prema 

sljedećoj strukturi u odnosu na prošlu godinu: 

 

Opis 2009. g. 2010. g. 

Zalihe 

Potraţivanja 

Fin. imovina 

Novac na raĉunima i blagajni 

292.972,00 

3.749.297,00 

5.000,00 

1.498.797,00 

226.034,00 

4.077.978,00 

0 

1.552.606,00 

 

Ukupno: 

 

5.546.066,00 

 

5.856.618,00 
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Zalihe ( Poz. C. I ) 
 

 

Struktura iskazanih vrijednosti zaliha na dan 31.12.2010.god. je sljedeća: 

 

 2009.god. 2010.god. 

Zalihe pogrebnog materijala 

Zalihe mate. javna rasvjeta 

Zalihe mater. za proširenje JR 

 

14.994,00 

119.983,00 

157.995,00 

13.975,00 

174.479,00 

     37.580,00 

Ukupno: 292.972,00 226.034,00 

 

Zalihe materijala, trgovaĉke robe i rezervnih dijelova u skladištu iskazane su po 

trošku nabave. Sitni inventar u upotrebi iznosi 283.639,00 kn, od toga za javnu rasvjetu 

7.936,00 kn, za mehaniĉku radionu 5.386,00 kn i auto gume 49.391,00 kn. 

 

Vrijednost zaliha se vodi po knjigovodstvenoj vrijednosti, što znaĉi da se brutto 

vrijednost umanjuje za ukupni iznos amortizacije koja se provodi prilikom stavljanja 

sitnog inventara  u upotrebu. Iznos amortizacije sitnog inventara i auto guma iznosi 

333.030,00 kn. 

 

 

 

Potraživanja (Poz. C. II) 

 
 

Kratkotrajna potraţivanja odnose se na potraţivanja s rokom dospijeća od jedne 

godine.  

 

Iskazana svota u bilanci iznosi 4.077.978,00 kn prema sljedećoj strukturi: 

 

 2009.g 2010.g. 

potraţivanja od kupaca 

potraţivanja od zaposlenih  

potraţ.od drţave i lok.samo. 

ostala kratk. potraţivanja 

3.463.256,00 

24.950,00      

152.593,00      

108.498,00 

3.706.431,00 

21.530,00 

152.108,00 

197.909,00 

Ukupno: 3.749.297,00 4.077.978,00 
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Potraživanja od kupaca  

 

 

Bilanĉno iskazana svota potraţivanja od kupaca je realno potraţivanje, iskazano 

po «fer» vrijedosti, koje je usklaĊeno s kupcima zapisnicima o usklaĊenju. 

 

Potraţivanje od kupaca na dan 31.12. 2010. iznosi 3.706.431,00 kn. 

 

Iskazuju se u visini zaraĉunatih prihoda uvećanih za obraĉunati porez na dodanu 

vrijednost, i za obraĉun zateznih kamata po ispostavljenim raĉunima. Obraĉun zateznih 

kamata poĉeli smo obraĉunavati u 2009.g. Smanjenje vrijednosti potraţivanja provodi se 

u razdoblju spoznaje o nemogućnosti naplate dijela ili cijelog potraţivanja temeljem 

utuţenja kupaca. 

 

Prema zapisniku inventurne komisije na dan 31.12.2010. g. Uprava društva je 

provela ispravak vrijednosti kupaca u prethodnim razdobljima u iznosu od 84.820,00 kn 

na teret troškova poslovanja. Najveći dio otpisa odnosi se na domaćinstva, 82.677,00 kn. 

To su potraţivanja starija od tri godine koja se više ne mogu tuţiti, zbog zastare. Moramo 

napomenuti da se od 2001. g. do 2008. g. nisu vršili otpisi zastarjelih potraţivanja od 

domaćinstava, te smo prema preporuci revizije, koja je obavljena u listopadu 2007. g. 

poĉeli sa otpisom potraţivanja koja ne moţemo utuţiti. Ostali dio otpisa se odnosi na 

otpise prema pravnim i fiziĉkim osobama koje su u meĊuvremenu promijenile vlasništvo 

ili status ili su likvidirane (potraţivanja koja su starija od 5 godina). 

 

Stanje potraţivanja od kupaca na datum bilance daje se u sljedećem pregledu: 

 

Dugovanja kupaca po vrstama: 

 

 2009 2010. 

1) potraţivanja od tvrtki i poduzetnika 1.295.294,00 1.514.653,00 

2) potraţivanja od domaćinstava  827.423,00 1.090.980,00 

3) potraţivanje za pogrebne usluge 12.890,00 21.165,00 

4) potraţ. za septiĉke jame 11.584,00 2.202,00 

5)  potraţ. za luĉke usluge 1.316.064,00 1.050.000,00 

6) ostala potraţivanja  27.460,00 

 

Ukupno potraţivanja od kupaca: 

 

3.463.256,00 

 

3.706.460,00 

 

 

  

1) Potraţivanja od tvrtki i poduzetnika se odnose na pruţene usluge odvoza smeća 

i otpadne vode i iznose 1.514.653,00 kn i uglavnom potjeĉu iz 2008. i 2009. godine. Sva 

starija potraţivanja su u postupku tuţbi (potraţivanja koja su tuţena i ne mogu se 

naplatiti jer duţnici nemaju sredstva na raĉunu  iznose 188.010,00 kn i posebno su 

evidentiranja na cto 12901- sporna potraţivanja). 
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Najveći duţnik je na dan 31.12.2010.g. HTP Korĉula sa dugom od 833.833,00 kn. 

 

2)  Potraţivanja od domaćinstava su nešto veća i iznose 1.090.980,00 kn. 

Potraţivanja su veća radi aţuriranja spiskova, tj. nadopune istih novim korisnicima, te 

radi obraĉuna zateznih kamata koji povećavaju iznos raĉuna. Naplata sudskim naĉinom je 

vrlo usporena, te se prešlo na tuţenje i naplatu potraţivanja preko javnog biljeţnika. Do 

01.04.2010. g. naplaćeno je 250.000,00 kn, koji se odnose na dugovanja iz prošlih 

godina.    

 

5) Potraţivanja od luĉkih usluge  iznose 1.050.000,00 kn. Najveći duţnik je 

“Jadrolinija“ sa dugom od 699.312,00 kn, zatim Mediteranska plovidba sa dugom od 

88.881,00 kn.  

 

 

Specifikacija dugovanja po kupcima preko 10.000,00 kn 

 

 2009 2010. Opaska 

HTP Korĉula 364.377,00 833.833,00 pl. dio 

Jadrolinija Rijeka 973.879,00 699.312,00 pl. dio 

Mediteranska plovidba 102.680,00 88.881,00 tuţba 

GraĊevno 24.622,00 37.022,00 ovrha 

Atlas 39.222,00 20.611,00 plaćeno 

Obrt kapetan Luka 10.034,00 8.783,00 tuţba   

Jadroagent 2.476,00 27.291,00 plaćeno 

Ivona Kapor 31.403,00 31.403,00 tuţeno 

Atlantska plovidba 38.853,00 38.753,00 pl. dio 

D o m a ć i n s t v a 827.423,00 1.090.979,00 pl. dio 

Studenac  49.356,00 23.269,00 pl. dio 

Elite shiping 32.118,00 14.108,00 ovrha 

Konzum 31.093,00 75.771,00 plaćeno  

Cvita Bokšić 13.912,00 15.147,00 pl. dio 

Pegaz trade 10.619,00 10.619,00 tuţeno 

Kapetan Luka 124.171,00 124.838,,00 tuţeno 

G & V Line  24.085,00 plaćeno 

Grad Korĉula-refund. 116.6128,00 90.735,00 plaćeno 

Dubrovnik ceste 5.420,00 15.108,00 ovrha 

Kaliman Đemo 7.509,00 10.076,00 tuţeno 

Caffe bar Arka 5.200,00 11.274,00 tuţeno 

Kerum  6.733,00 16.777,00 plaćeno 
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Potraživanja od zaposlenih 

 

Odnose se na predujmove za sluţbena putovanja, trajektne karte i ostale 

akontacije za troškove zaposlenih radnika, koja su sva priznata i neosporena od istih. 

 

 

Potraživanja od države i državnih institucija 

  

Iznose ukupno 152.108,00 kn i uglavnom se odnose na potraţivanja od lokalne 

samouprave, odnosno od Grada Korĉule i to za refundaciju sredstava za financiranje 

nabavke materijala i usluga po traţenju Grada Korĉule tijekom i iz ranijih godina 

(neplaćene razlike refundacije za otplatu kredita, i ostala ugovorena potraţivanja za 

nadoknadu troškova, vezana za Ugovor iz 2010.g.). 

 

 

Ostala potraživanja 

 

Iznose 197.909,00 kn a sastoje se od iznosa od 188.010,00 kn sumnjivih i spornih 

(tuţenih) potraţivanja, te potraţivanja koja nisu trenutnu naplativa radi raznih teškoća 

kupaca (blokade ţiro raĉuna, zatvoreni obrti, steĉaji i sl.) i  predujmova po dobavljaĉima. 

 

 

 

Novac na računu i u blagajni  ( Poz. C. IV ) 
 

 

Društvo je na dan bilance imalo u blagajni i na raĉunima sljedeća novĉana 

sredstva u iznosu od 1.552.606,00 a po sljedećim raĉunima: 

  

 

a) kunski računi 

 

                               blagajna                                              1.894,00 kn          5.194,00 

ţiro raĉun 1 (HVB)           178.498,00 kn 

ţiro raĉun 2 (NOVA)                  927,00 kn 

Ukupno:                                         181.319,00 kn 

 

      

b) devizni računi 

 

HVB splitska  (USD)                  1.113.186,00 kn 

HVB splitska  (EUR)                     258.102,00 kn 

Ukupno:                                      1.371.288,00 kn 
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Sredstva na deviznim raĉunima preraĉunata su u kune primjenom srednjeg teĉaja 

Hrvatske Narodne banke na dan 31.12.2010.g. 

 

 

 

 

Pasiva 

 

 
 

Kapital i pričuve ( Poz. A ) 

 
 

Ukupni kapital na dan bilance 31.12.2010. g. iznosio je 4.375.420,00 kn, a sastoji 

se od: 

 

 

Upisanog temeljnog  kapitala  3.229.496,00 kn 

Zadrţane dobiti 1.282.097,00 kn 

Gubitak tekuće godine 136.173,00 kn 

 

 

Prema upisu od 02.09.1999.g. u registar Trgovaĉkog suda temeljni kapital društva 

iznosi 3.229.496,00 kn ili DEM 863.570,88 ( po teĉaju DEM 3,7397) a prema procjeni 

ovlaštene tvrtke na dan 31.12.1998.g. 

 

Zadrţana dobit uvećana je u odnosu na prošlu godinu, za iskazanu dobit u 2009.g 

u iznosu od 27.711,00 kn. 

 

 

 

Dugovi (Poz. C, D, E) 

 
 

Obveze društva su iskazane prema kriteriju roĉnosti dospijeća. Dugoroĉne su one 

koje dospijevaju preko godinu dana od datuma bilance. Kratkoroĉne obveze dospijevaju 

u roku od 12 mjeseci od datuma bilance. 

 

 

Dugoročne obveze  

 

Na dan bilance društvo ima iskazane dugoroĉne obveze u iznosu od 3.730.414,00 

kn, i to: 
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- po osnovi kupnje dostavnog vozila CADDY u iznosu od 28.386,00 kn po 

Ugovoru o financijskom leasingu. Zadnja uplata dospijeva 2011.g. Otplate duga 

se uredno plaćaju prema raĉunima dobavljaĉa. 

 

- po osnovu kredita za kupnju kom. vozila za skupljanje kom. otpada iznos od 

176.466,00 kn, koji je sklopljen sa SG Splitska banka, dana 19.04.2007.g. broj 

ugovora 156/07 a iznosi 190,000,00 CHF, rok korištenja od 30.06.2007.g. do 

30.06.2012.g. Kredit se vraća u 20 jednakih tromjeseĉnih rata, ĉiju visinu utvrĊuje 

Kreditor. 

 

- na dugoroĉne obveze takoĊer se evidentiraju neisplaćene obveze najma prostora 

(od 01.01.2003.g. do 31.12.2010.g.) prema gradu Korĉula i one iznose 477.922,00 

kn. 

  

- za nabavu dugotrajne materijalne imovine na financijski leasing preko davatelja 

leasinga: ERSTE & STEIERMARKISCHE S-LEASING d.o.o. po ugovorima koji 

su podrobnije objašnjeni kod stavke dugotrajne materijalne imovine POZ B.II. 

 

Po ovom osnovu dugujemo ukupno 3.047.640,00kn. Ova dugovanja se vode 

posebno za svaku nabavku prema sklopljenim ugovorima.  

 

 

Kratkoročne obveze (Poz. D) 

 

Na datum bilance dajemo sljedeći pregled kratkoroĉnih obveza: 

 

 2009.g. 2010.g. 

Obveze prema dobavljaĉima 865.067,00 781.418,00 

Obveze za neto plaće za 12.mj. 168.821,00 190.498,00 

Obveze za doprinose na plaću 12/2010 123.899,00 119.036,00 

Obveza  za NO 12/2010.G i predujmove  4.932,00 7.133,00 

Obveze s osnove obr. PDV 12/08,PDV K 170.371,00 362.628,00 

Obveze po godišnjem obraĉunu  30.98,00 17.915,00 

 

U K U P N O: 

 

1.363.488,00 

 

1.478.628,00 
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Pregled većih dugovanja po dobavljaĉima na dan bilance: 

 

Ina Zagreb d.d. 15.468,00 plaćeno  

Vlado commerce d.o.o. 20.848,00 plaćen dio 

NPKLM Vodovod Korĉula d.o.o. 225.430,00 plaćeno 

Ţupanijska luĉka uprava Korĉula 107.012,00  

Obrt Borovac 12.066,00  

Biloš d.o.o. 30.209,00  

Manoval d.o.o. 33.880,00 za grad 

ST oprema d.o.o. 13.227,00  

Euro print d.o.o. 9.956,00 plaćeno 

Gradatin d.o.o. 28.397,00 plaćen dio 

Welmax d.o.o. 82.066,00 plaćeno 

K.T.D Mindel d.o.o. 57.378,00  

Indijan Pelješac d.o.o. 75.979,00 za grad 

Skorić rasvjeta 10.895,00 plaćeno 
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4.2. Bilješke uz pojedine pozicije računa dobiti i gubitaka 

 
 

 

Ukupni prihodi (Poz.VII) 

 

 
 

Ukupni prihodi su ostvareni u svoti od 7.515.626,00 i u odnosu na prošlu godinu 

su veći za 79.283,00 kn ili 1 %.  

 

Prihodi od prodaje obuhvaćaju prihode sukladno raĉunovodstvenim propisima 

MRS 11,17,18,21 i HSFI 15 

 

   

  

Bilješka 1./  Poslovni prihodi 

 

Iznose 7.290.963,00 kn i obuhvaćaju prihode od prodaje u iznosu od 6.197.991,00 

kn i ostale poslovne prihode u iznosu od 1.092.972,00 kn.   

 
 

 2009  2010 

1.Prihodi od prodaje 

2.Ost.poslovni prihodi 

   (dotacije, refundacije)  

3.Financijski  prihodi 

6.063.134,00 

1.254.290,00 

 

118.919,00 

6.197.991,00 

1.092.972,00 

 

224.663,00 

 

Ukupno: 

 

7.436.343,00 

 

7.515.626,00 

 

 

Prihodi od prodaje se sastoje od prihoda iz osnovne djelatnosti u iznosu od 

5.396.771,00 kn, prihoda od komunalnih usluga (za Grad Korĉulu) u iznosu od 

601.220,00 kn i ostalih prihoda od 200.000,00 kn. (Ugovor sa Ţupanijskom luĉkom 

upravom Korĉula). 
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Prihodi iz osnovne djelatnosti razvrstani prema vrstama usluga ostvareni su u 

iznosu od 5.396.771,00 kn, i to:  

 

 2009. g. 2010. g. Iznos index 

Pogrebno 159.806,00 186.432,00 +26.626,00 117 

Odvoz otpada 1.420.283,00 1.423.673,00 +3.390,00 100 

Kanalizacija  310.416,00 348.771,00 +38.355,00 112 

Luĉke usluge 1.801.048,00 1.555.960,00 -245.088,00 86 

Septiĉke jame 89.638,00 83.676,00 -5.962,00 93 

Parkiralište 402.372,00 597.944,00 +195.572,00 149 

Trţnica 172.017,00 90.156,00 -81.861,00 52 

Domaćinstva   776.574,00 948.370,00 +171.796,00 122 

Ostalo 14.777,00 7.390,00 -7.387,00 50 

Zelene površine 0 0,00 0,00 0 

Luĉica 38.618,00 53.008,00 +14.390,00 137 

Grobna naknada 49.617,00 63.008,00 +13.391,00 122 

Ribarnica 10.307,00 27.642,00 +17.335,00 268 

WC 7.966,00 10.741,00   +2.775,00 135 

 

UKUPNO  

 

5.253.439,00 

 

5.396.771,00 

 

+143.332,00 

 

103 

 

 

Sa Gradom Korĉula sklopljen je godišnji Ugovor na ukupni iznos od 595.000,00 

(sa PDV) za usluge odrţavanja javnih površina, javne rasvjete, prometne signalizacije i 

sveĉane rasvjete. Gore navedeni iznos Grad je  platio u cjelosti te i razliku za 2009.g.  

 

Najveći pad prihoda u nominalnom iznosu zabiljeţen je kod luĉkih usluga i to 

prvenstvano zbog pada prihoda od Jadrolinije, koji su posljedica smanjenja broja 

njihovog uplovljavanja u luku Korĉula. 

 

U postotku najveći pad prihoda je od trţnice. Do njega je došlo zbog smanjenja 

broja korisnika, ali i njihovog meĊusobnog dogovora što je rezultiralo smanjenom 

licitacijom za pojedine stolove u odnosu na prethodnu godinu kada smo po prvi put uveli 

ovakav naĉin prodaje stolova. 

 

Najveći porast prihoda je u djelatnosti upravljanja parkiralištima, što je posljedica 

proširenja ove djelatnosti na novo parkiralište.  

 

Vrlo znaĉajan porast prihoda zabiljeţen je i od domaćinstava. Do porasta ovih 

prihoda došlo je zbog aţuriranja popisa domaćinstava, tj. znaĉajne nadopune postojećeg 

popisa novim korisnicima. Sa navedenim poslom nastavljeno je i u 2011. g. pa 

oĉekujemo daljni rast prihoda iz ovog izvora. 

 

Iz gornje tablice vidi se da su uglavnom svi prihodi, na koje je Društvo moglo 

uticati, zabiljeţili rast, što je omogućilo porast ukupnog prihoda unatoĉ znaĉajnom padu 

prihoda od luĉkih usluga. 
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Bilješka 2./Ostali poslovni prihodi 

 

Ostali poslovni prihodi obuhvaćaju razne skupine prihoda, a prihodi se mogu 

ostvariti na jednakim naĉelima kao što je navedeno u bilješci 1.  

 

Iznose 1.092.972,00 kn i manji su u odnosu na prošlu godinu.za 161.318,00 kn.  

 

Prema preporuci revizije za Grad Korĉulu, sve refundacije za usluge, po traţenju 

Grada Korĉule, prikazuju se kroz rashode i prihode poslovanja. 

 

Ostali poslovni prihodi se sastoje od : 

 

1) Prihoda od prodaje otpisane imovine: 8.130,00 (prodaja amortiziranog 

specijalnog vozila TAM T 11/B-c godina proizvodnje 1990.) Nakon prodaje isti je 

isknjiţen iz osnovnih sredstava. 

 

2) Prihodi od otpisa obveza i naknadno naplaćeni prihodi iz ranijih godina: 

2.537,00 kn 

    

3) Prihodi od potpora Grada za pokriće troškova po ugovoru za 2010.g. u iznosu  

369.569,00 kn:  

- za materijal, odrţavanje, proširenje javne i sveĉane rasvjete                                        

205.550,00kn  

-    za odrţavanje zelenih površina  27.667,00 kn  

-    za pokriće ovršnog naloga za Dubrovnik ceste (rn. iz 2007.g) 136.351,00 kn.                

 

Svi prihodi po stavki  3. su  evidentirani i u troškovima poduzeća na posebnom 

trošku (cto 4179 ostale kom.usluge). 

 

4) Prihodi, potpore za investicije, primljene od grada Korĉula: 712.736,00 kn 

 

Na ovoj stavci su evidentirane doznake od grada Korĉula a za otplatu rata kredita 

za nabavljenu dugotrajnu imovinu: 

 

Splitska banka za kamion:                       183.715,00 kn 

Erste Leasing:                                           529.021,00kn 

 

Ova sredstva potpore od lokalne samouprave iskazuju se kao odgoĊeni prihod 

(skupina 29) koji se prenosi u prihod razdoblja u istom razdoblju kada su nastali troškovi 

koji se namiruju iz primljene potpore. Ona su potpora odnosno poticaj povezan sa 

dugotrajnom imovinom, te se iskazuju kao odgoĊeni prihod u razdoblju vijeka upotrebe 

sredstva koje se amortizira. U prihode razdoblja se unosi srazmjerno visini amortizacije. 

(MRS 20.)  

 

 

 



Izvještaj o poslovanju KTD Hober-a za 2010.g. 

 61/78 

Pozicija 3/ Financijski prihodi  

 

Iznose 224.664,00 kn, a odnose se na prihode od zateznih kamata po ispostavljnim 

raĉunima za kupce, zatezne kamate po ovrhama kupaca i teĉajnih razlika.   

 

 

 

Ukupni rashodi (Poz VIII) 
 

 

 

Iznose 7.651.799,00 kn i veći su u odnosu na prošlu godinu za 287.873,00 kn ili 4 

%.  

 

Sastoje se od poslovnih rashoda (7.447.764,00 kn) i financijskih rashoda 

(204.035,00 kn) 

 

U donjoj tablici dan je prikaz pojedinih rashoda te njihova usporedba sa istima u  

prošloj godini: 

 

Rashod 2009. 2010. iznos index 

Utrošeni mater. i el. energija 590.332,00 705.292,00 +114.960,00 119 

Rez.dijelovi, auto gume i sl. 95.497,00 35.198,00 -60.299,00 37 

Usluge tek. i inv. odrţavanja  238.300,00 164.860,00 -73.440,00 69 

Vanski troškovi pri. pr. usluga 230.501,00 191.247,00 -39.254,00 83 

Komunalne usluge 767.779,00 361.016,00 -460.763,00 47 

Ost. vanjski nepr. troškovi 147.598,00 55.358,00 -92.240,00 38 

Amortizacija 773.550,00 1.143.302,00 +369.752,00 148 

Brutto plaće  3.351.279,00 3.551.242,00 +199.963,00 106 

Naknade zaposl.prema kol.ug. 341.444,00 365.778.,00 +24.334,00 107 

Dnevnice i putni troškovi 38.657,00 47.953,00 +9.296,00 124 

Naknada za N.O. 60.970,00 58.960,00       -2.010,00 97 

Prem. osiguranja bank.tr. 136.602,08 92.992,00 -43.610,00 68 

Fin. rashodi (teĉ. razlike, kte) 274.779,00 204.034,00 -70.745,00 74 

Troškovi koncesija i pr. korišt. 140.600,00 457.048,00 +316.448,00 325 

Ost. nem. tr. poslovanja 176.0381,00 217.519,00 +41.471,00 124 

UKUPNI RASHODI 7.363.926,00 7.651.799,00  +287.873,00 104 

 

 

U odnosu na prošlu godinu najveći porast troškova od 316.448,00 kn ili 225% 

zabiljeţen je kod troška koncesija. Odnose se na nove uvjete ugovora sklopljene sa 

Ţupanijskom Luĉkom upravom Korĉula, a isti iznosi 450.000,00 kn za 2010.g.  
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Trošak amortizacije takoĊer je znaĉajno veći što je bilo i za oĉekivati s obzirom 

da smo investirali u novu dugotrajnu opremu prethodne godine. 

 

Troškovi brutto plaće su porasli zbog novozaposlenih radnika. 

     

Svi ostali troškovi pokazuju trend pada, osim troška materijala i energije što je 

bilo realno i za oĉekivati uslijed povećanja gotovo svih cijena goriva, energetike i 

materijala.  

   

 

 

 

Rezultat poslovanja za 2010. godinu 

 
 

Ukupni prihodi: 7.515.626,00 kn 

Ukupni rashodi: 7.651.799,00 kn 

Gubitak: -136.173,00 kn 

 

 

 

 

Porez na dobit  

 

 

Radi iskazanog gubitka nema obaveze plaćanje poreza na dobit za 2011.g.  
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5. Raĉun dobitka i gubitka 
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6. Bilanca 
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7. Prijava poreza na dobit 
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8. Zakljuĉak 

 
Teškoću u poslovanju u 2010. godini predstavljala je nelikvidnost, tj. sve teţa 

naplata potraţivanja, što je uzrokovalo i oteţano plaćanje raĉuna dobavljaĉa, te smanjeno 

financiranje od strane grada Korĉule. Iz toga razloga, Društvo je zapoĉelo sa primjenom 

procesa prisilne naplate putem pokretanja većeg broja ovršnih postupaka. 

 

Zahvaljujući provedenom aţuriranju popisa korisnika usluga Društvo je uspjelo 

znaĉajno povećati prihode od odvoza otpada, te djelomiĉno pokriti pad prihoda u drugim 

djelatnostima na koje nije moglo uticati. Istovremeno, svi rashodi na koje se moglo 

uticati su smanjeni. 

 

Ukupni prihodi su, minimalno, ali ipak povećani. Prvenstveno zahvaljujući porastu 

prihoda iz djelatnosti odvoza otpada i parkinga. Do većeg porasta nije došlo prvenstveno 

zbog drastiĉnog smanjenja prihoda od Grada, te od luĉkih usluga.   

 

U slijedećoj godini mogu se oĉekivati veći problemi vezani uz daljnji pad prihoda 

od luĉkih usluga, koji će se naroĉito osjetiti u 2012. godini. 

 

Na kraju se moţe konstatirati da je Društvo uz sve teškoće poslovalo uspješno, 

stabilno i kontinuirano obavljalo zadane poslove, uredno ispunjavajući obaveze prema 

dobavljaĉima i zaposlenim, te u pojedinim djelatnostima unaprijedilo svoj rad. Za daljnje 

unaprijeĊenje, ali i odrţavanje djelatnosti na sadašnjem nivou potrebno je utvrditi stalne 

kriterije za financiranje od strane grada Korĉule za usluge za koje Društvo obavlja za 

Grad, kao i za nabavu nove opreme. 
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